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i!. ‘JNITED STATES DISTRICT COURT 
=OR THE DISTRICT OF COLUMBIA 

~-~__-______---_---x /-. 

ij]lr! rE 
1:: 
;i;GR;‘.3 _‘JRY PROCEEDINGS 
IL; 
,ii;______ __________ x 
13: Grand Jury Room No. 4 
i?l Unlted States District Court 

LlOl for the District of Columbia 
Ii:! 3rd & Constitution, N.W. 
1121 WashIngton, D.C. 20001 
I131 Thursday, Februa 26 1998 

Tne testimony of SID 
1:: i preser.2 of a full 

x EY BLUMENTHAL was taken in the 
uorum of Grand Jury 97-2, im aneled on 

~16]Septemer 19, 19 8 7, commentin at 9:26 a.m., 
(171 SOLOMON WISENBE w 

gefore: 
G 

IlSl ROBERT J. BllTMAN 
I?91 JACKIE M. BENNETT. JR. 
[201 DAVID BARGER 
1211 Assocfate Independent Counsel 
LZZI Otice of Independent Counsel 
(231 1001 Pennsylvania Avenue, Northwest 
[74! Suite 490 North 
125: :‘;ashington, D.C. 20004 
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[qjdealing with witnesses, potential witnesses, attorneys or 
110 I others concerning the civil case Jones v. Clinton.” 
[III Paragraph 4 provides “The lnde endent Counsel shall 
i 12 !have jurisdiction and authority to inves P Igate any 
! 13 Iobstruction of the due admimstration of justice or other 
[ 14 lmaterial false testimony or statement in violation of federal 
115lcriminal law arising out of his investigation of the matter 
1 ~sldescribed above.” 

These are the matters that we’re inquiring of 
i :i 1 today, Mr. Blumenthal. 

Can you tell us, sir, where you are currently 
Iii 1 employed? 

A I work in the Executive Office of the President in 
i I: i the White House. 
[231 Q What is your title there? 
[24] -. A My title is Assistant to the President. 
[25i Q Are you the Assistant to the President for any 
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,I, PROCEEDINGS 
G-2 

[z]WhereL?on, 
I31 SIDNEY BLUMENTHAL 
[41was called as a witness and, affer having been duly sworn by 
r51the Deputy Foreperson of the Grand Jury, was examined and 
: 6 1 testified as follows: 
[71 EXAMINATION 
[El BY MR. BITTMAN: 
191 Q 

rioj A 
[II! 
[1Zl 
(131 : 

Good morning. 
Good morning. How are you? 
I’m fine. How are you this morning? 
Very well. 
Would 
Sidne Blumenthal. 

ou please state your full name? 

How o you s.pell.your last name, Mr. Blumenthal? J 
Cl41 A 
1151 Q 

1161 A B-l-u-me-n-t-h-a-l. 
Q Let me advise you, Mr. Blumenthal you are a 

I:i lwitness appearing before this grand jury this morning and you 
I I 9 1 have certain riahts and vou also have certain obliaations as 

[25]your attorney. 
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rllbeing an Assistant to the President for Communications to the 
(2 lgrand ‘urors and if you could just explain that is how you’re 
~311dent1 ted in this directory. .t’ 
I41 A Right. 
I51 Q This is ‘ust some place to tit you in. 
161 A Right. Although that’s a misstatement of my form2 

[II 
121 

Do r iyfoct have an attorney with you today? 

131 Q Who isthat 
A I have Bill h.lpe 

tson? 
cDaniel William A. McDaniel, Jr., and 

I:; Jo Marsh, his associate. I have tw& attorneys. 
I61 Q And Jo is a female s lled J-o? 
171 A Correct. And White ouse counsel is also R” 
[ 8 1 co-counsel. 
191 0 

A 
Is that Cheryl Mills? 

1101 That is correct. 
Q You also have the Fiih Amendment right. That is. 

I :: I if a question I ask you may incriminate you in any way, the 
t 13 1 answer ma incriminate you in an 
t 1 cl 1 answer tha Y question. Do you un l 

way, you may refuse to 
e&and that? 

I151 A Yes. Ido. 
Q You have an obligation to tell the truth and if 

i :;iyou lie or intentionally mislead this grand jury, you may be 
( 18 1 rosecuted by this grand jury or subsequent grand juries. 
119) FI o you understand that? 

: I I specific thinq? 
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i2i 

c31 
[41 

r51of 

!61 
[71 
[El 
IVIto 

[lOI 
ill, 

A- No, I am not. 
Q 
A 

What are your duties at the White House? 
They are such duties as the President and the Cf 

Staff shall decide 
ou been so employed? 

were hired? How you ct 

Q 
to assume this position. 

And when was that relative to Auaust 7th. 

C’ 

-2 

i 72 j approximately? 
A He asked me if I would be interested in joining the 

I ::; administration in January 1997. 
0 I have a direct0 

i:zivarious offices within the White 
from the White House of the 

?-I ouse the Executive Office 
[ 17 1 of the President, and you are identified as bein in the 
118 1 Office of Communications. Is that correct or dl .! 
~191 to just fit you in somewhere? 

they want 

A I think it’s an effort to fit me in somewhere 
I:y;within that directory, but I have nothin 
[221 I have taken my rank as my title and i?. 

after my title. 
IS not for 

Iz3lcommunications nor am I a de u 
(24 Iway. It is 

for communications in any 

& 
art of my job to dea WI h-the m&la. P? 

V51 I’m asking this only because I identified you as 

OIC-Starr Page 1 to Page 6 
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1 downstairs. and the grand jurors know that. your attorney 
5 ,described to the .udge that 

A Tiat’s part o Y 
our lob IS to talk to the media 

Q 
my job 

: A 
;;;t’s part of your lob 

Q Is that the blaaest bulk of vour iob? 
--. A On some da-<. 

.::: Cl Y .. Some days. And when your enmary job is not 
:; ; talking to the media, what is your primary job. 

.--1 A Well, I have made a concerted effort not to be a 
: : 4 1 public spokesman. I give very few, if any, on-the-record 
: :5] intervietis. I have necer a 
: 61 television or on radio. Anc/??%?e%%~?~m%t?” 

: !: I issues over the last month as writing the State of the 
; ~4 1 Union and helping to arrange the visit of Prime Minister 
; : 91 Blair, who is a very old friend of mine. 
!L3] Q In your duties at the White House, do you typically 
:z: ladvise the President himself? 
I221 A 

Q 
I do speak with the President. I brief him. 
Without going into the substance of what ou talk 

t::ito the President about IS that something you do on a da! y 
(151 basis or on a weekly b’asis? 

.Y 
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.* I A I think I should consult my attorney about how I’m 
i;]supposed to answer. 

Q I’ll withdraw that questlon for the time bein 
i: jAside from the President who are you regularly in conta c? 
.; 5 Iwith? For example, the &fice of Communications,, the 
‘sldirector is Ann Lewis. Do vou soeak with Ms. Lewis on a 
i z j regular basis? 

. 

.-I A I think I want to speak to my attorney about that 
3 1 because I’m a little confused about that. . 

[_>I . . <__I 
[:2] 
r:31 

MR. BIlTMAN: Sure. 
Mr. Blumenthal? 
THE WITNESS: Yes? 
MR. BITTMAN: If YOU would knock -when YOU come 

i II j back, if you would knock and ie’ll o en the door. _ 
[I51 -f 
[:61 

~MVV~;~~;N: Sure. hank you. 
he witness was excused to confer with counsel.) 

1171 
Q 

::891Mr. Blumenthal. One was whether vou advis 
I had two general questions for 

elI 
ou. 
the President 

i%ihimself. Can YOU answer that quesfion? 
i2li A -ldo. 
[221 Q You do. How regularly do you do that? 
1231 A Several times a week. 

Q Who are the other advisors if any that you 
I::iconsult with at the White House on a somiwhat &gular basis? 
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: : handles? 
A 
Q 

I deal with foreign policy. with dom,eshc policy. 
On Tuesday when we ‘were In the ludqe s courtroom 
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A I would say that I speak with almost everybody in 
i:ithe White House on a re ular basis. And, on a daily basis, I 
(31s ak with the Chief of taff, Erskine Bowles; with John .z 
[I 1 $” odesta, the Deputy Chief of Staff; with Sylvia Matthews, the 
rs~other Deoutv Chief of Staff: with Rahm Emmanuel. the senior 
iiiadvisoc ivitl? Paul Begala. counsellor. with Doug Sosnik. 
i7 jCouns@llor; with Mike-McCuny, Press Secreta - with Joe 
[ 8 1 Lockhart, Deputy Press Secretary; with Tony B mken and David 

7; 

[ 91 Levy, the Director and De 
rlo]Planninq for the National 8 

uty Director of the Strategic 
ecuntv Council. 

iiij 
1171 

- AQ Can you spell Mr.-Blinken’s last name? 
Yes. B-l-i-n-k-e-n. With Bruce Reed. the Director 

ii<iof the Domestic Policy Council; with Gene 
~14 ]of the National Economic Council. Almost 
i:5 j to those people and others. 

_ _ 

[I61 0 
I :7 1 White House? 

Where is your ofi7ce physically located in the 

il8j A It’s on the round floor of the West Wing. 
I191 Q Have you z ad any involvement in the matter 
i>o]involving MAomca Lewlvsky?, 
I211 I think I m going to talk to my lawyer about that 
]22]one. 
I231 

%.’ _‘. 
he witness was excused to confer with counsel.) 

t241 R BInMAN. 
12519:44. 

I II lust note for the record it’s 

Page 7 to Page 12 

Page 10 

(11 THE DEPUTY FOREPERSON: 
rrlstlll under cz:n 

Mr. Blumenthal. ) ::‘re 

[31 TnE WITNESS’ Thank you. 
[41 5Y MR. BITTMAN 
15i Q Mr. Blumenthal. have you had any role in the I.‘:-lea 
I 6 I Lewinskv r-a::er? 
i7i ‘A Yes. 
L91 I;’ What has been that role? 

I attend meetings In the White House in the Off= 
r:ilof Legal C&se1 In the mormng and in the evening almost 
[ 11 ievery day. 
I121 0 We understand that these meetings occur daily a: 
[1318:30 a.m. ar,d at 6:45 p.m.? 
1141 A Yes. 
[I51 Q Are these the meetings that you attend? 
I161 A Yes. 
[I71 Cl And can ywIellusSgeneral 

If; 
attends-them7 

[ 18 1 I understand that these are daily meetings and t at the same 
Ilslpeople don’t always attend them. You probably or may not 
~zolattend them all the time either. 
[211 A Correct. 

Q Can you tell us who generally attends - first of 
i::iall generally do they attend both meetings the same group? 
124 1O;is it like oie group attends the 8:30 and ihen a second, 
[zsldifferent group attends the 6:45? 

Ill A General1 the same group. 
121 Cl Okay. d 
[ 3 1 remember? 

hat’s the group, as far as you can 

A It is legal counsel Chief Legal Counsel, Charles 
I:jRuff. It is Lann &euer d&&qalCounse-Office. 
[6]Chevl Mills, of i egal Cdunsel Ofice. Bruce Lindse 
(7lAdvisor to the President and Legal Counsel. John 3, 

Senior 
odesta, 

[a 1 Deputy Chief of Staff. Rahm Emmanuel, Senior Advisor. Paul 
[ 91 Be ala, Counseilor. Jim Kennedy, Legal Counsel Office. Mike 

[~oIM 3 urry. Press Secretary. Joe Lockhart, Deputy Press 
[il]Secretary. Ann Lewis, Dlrector of Communications. Adam 
[ 12 1 Goldberg. who is in Legal Counsel Office. That’s Adam - I 
rl3lforget his last name, actually. It’s Don Goldber 

9 
of 

[ 14 1 Legislative Affairs, I believe, and Legal Counse . I could 
[ls]be wrong about some of these titles. That’s generally the 
[16lgroup. 

Q Do an 
i:iieither the 8:30 or 6:4 Y 

of the President’s private attorneys attend 

(lg]telephone? 
meeting, whether in person or by 

(201 A I’ve never seen them in person. 
1211 Q Do you know whether they are on the telephone? Is 
[zzlthere a conference call. actually? 
(231 A No. 
[241 Q No? So anycnzwho k aware of the meeting atfne 
[zs]time it occurs would have to actually be present at the 
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(1 jrneeting. 
VI A Yes. 
131 Cl Does an 

r 
one from outside the White House ever 

[ 4 1 attend these meetings, 
rs,House? 

hat is, not employed by the White 
I.. ~~ 

[61 A No. 
171 0 
[ 8 1 know? 

Are there regular conference calls, as far as you 

[91 A Regular? 
(101 Q 
[llloccur on ?rha 

When I.say “regular,” not schedu!ed but calls that 

[::ipart of, but the 
? 

s a dally o! every-o!herday basa. 
here have oeen conference ti7.s that Tve been 
haven’t been - 

1141 MR. LIlTMAN: Please note for the record that 
[15]an attorney from the Oftice of Independent Counsel has 
[16]cOme in. 
1171 I’m sor 

THE W x NESS: There have been conference calls, 
I:i!but. to my knowled e the ‘re not daily. 
I201 BY MR. &~TM~N: 

Q Are there any meetin 
i::isubset of the people that you just lis ed? That is, a ? 

s that you attend that are a 

[23lsmaller group. 
I241 A There are no re 
(251 Q ? 

ular meetings. 
No regular mee trigs? What occurs at these 8:30 and 

0lC-StaI-T 
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; ;6:45 p m .;hese oarlv meetings? 
i,j : I can’f drscuss that. 
!?I r+‘hy can’t you discuss it7 
;a! AQ 
rjlthat’s coverer 

I VP teen advised by White House counsel tha: 

(51 
: 

Do you know by what it is covered. what pnvrlege? 
.?I 
[j; Q 

ExecJtrve privilege 
Execuhve privilege These twice dail 

:318 30 and 6 45. wouid rt be farr to say that the conten Y 
meetings at 

that 
i :a lis the sub ect matter of the meetin s exclusrvely relates or 
[ I 11 refers to iI 9 
1121 

t ; Ll”y;y Lewrnsky mat er? 

1131 Q 
A 

And generally, how long is the 8 30 meeting? 
It vanes from - I’d guess, I don’t want to guess, 

i::jbut say 15 minutes to a half hour. 
1161 Q 
L171 A 

And the 645 meeting, generally how long is that? 
The same. The same. 

Cl Have you received any information relating or 
j:i;referring toAMonica Lewinsky? 
1201 I think I want to go consult my attorney. 
[211 MR. BITTMAN: Please note for the record it is 
12219:49. 
1231 And a ain if ou’ll knock before reentering. 
1241 T& vITNES&: Sure. 
[251 (The witness was excused to confer with counsel.) 

_________.___~~_ ___ ._ 
Page 14 

::;9:52 a.m. 
MR. BITTMAN: Please note for the record 10 

!31 THE DEPUTY FOREPERSON: Mr. Blumenthal, you’re 
I 4 lstill under oath. 
151 THE WITNESS: 
i61 BY MR. BITTMAN: 

Thank you. 

Q Mr. Blumenthal, have 
iiirelating orFferring to Monica Lewins z 

ou received any information 
y? 

191 I wonder if you could clarify that question because 
g 101 I receive information from newspapers and magazrnes lake 

f I 6 1 exceptionsA 
t171 
I181 MR. ;: 
(191 

GE; 
~:!~little after 952 al 
,771 f?-hd WI 

yg,g$Jt?Yes 
‘ITNESS: 
TTMAN: 

Thank you. 
Please note for the record it’s a 

most 953. 
L-.-I 

(231 Mf 
THE DEPUTY FORE; 

i:!;still under oath. 

itness was excused to confer with counsel.) 
iI BITTMAN: Please note for the record it’s 9:55. 

PERSON: Mr. Blumenthal, you are 

III 
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THE WITNESS: 
BY MR. BITWAN: 

Thank you. 
121 
[31 Q Mr. Blumenthal, excepting information from 
[ (lpublished news stories, whether broadcast or in newspapers or 
rslotherwise published, and excepting information from your 
I slpersonal attorney. have yqu received any information relating 
17 lor refenin 
181 w 

to MYon;” Lewnsky? 

(91 Q From whom? Exce tin those two sources. 
1101 A r: ?. 

Q 
The President and t e trst Lady. 

f::jPresident? 
What information have you recetved from the 

A 
i::{discuss this. 

I’ve been advised by my attorney that I cannot 

[I51 Q 

$ 

On the grounds of executive privilege? 
1161 I’m not a lawyer I would assume so. 
1171.. ,Did your attorniy indicate to you which privilege, 
f1811r any, to aFen! 
1191 

Q 
I would assume executive privilege. 
Oka 

i:‘:lreceived from Mrs. 
Can 

&ntonI 
ou tell us what information you 

A My legal counsel from the White House says that I 
I::;cannot discuss that and that I’m an employee of the White 
~24 1 House and that I’m covered by privile e. 
I251 Q How many times, Mr. 8 lumenthal, have you talked to 

XMAX(3) 
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: the P-esrdent about the Monica Lewinsky matter? 
-. -App~sxrma~ly? 

Well. I’m going to have to go out of the room 
: aga? 
; Q Okay. I’m going t3 ask you the same qGest!on about 

‘I>; MR. WISENBERG: 
: 6 j privrlege. 

Yes. We need to know what 

_. .- THE WITNESS: Good Good. 

::;19:57 a.m. 
MR. BITTMAN: Please note for the record KS 

^ ̂  _ : THE WITNESS 
: r 1: so i have it exact1 . 

If you could just repeat the question 

1 _--> MR. B&MAN: Yes. How many times approximately 
::3 :you’ve talked to the President about the Monica Lewinskv 
:::;matter. 
‘-jl 
.- I THE WITNESS: And the First Lady. 
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. . . ._ MR. BITTMAN: And the First Lady. 
-, THE W!TNESS: Thank you. 

.-. MR. BITTMAN: You’re welcome. 
_i_ 
:zi MR. B&MAN: 

The witness was excused to confer with counsel.) 
Pleasencrtefcrtherewrd rt’s 

--::lO:OO a.m. 
‘-, THE DEPUTY FOREPERSON: 
E. under oath. 

Mr. Blumenthal, you re 

;‘ THE WITNESS: 
BY MR. BITTMAN: 

Thank you. 
.--. 
.A-. Q Mr. Blumenthal, ap 
: : z :you met with the President about t i: 

roximately how many times have 
e Monica Lewinsky matter? 

.--, A Once. 
:1:: Q Once? When was that? 
::5: A I can’t recall the exact date. 
!:i: Q Can you recall the approximate date? 
fi7; A 

Q 
In late January. 
The first news article Mr. Blumenthal on the 

~i~~hnonica Lewinsky was published in fhe Washington Post on 
rzc,January 21. Wednesday. Can you estimate approximately from 
! z 1; the date of that news artide when the date of your meeting 
[ zz 1 with the President was? 
1231 A Within that week. 

Cl That work week or within - that is within seven 
fi:jdays of the article? 

[II A 
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I don’t recall. I would say within a week. 
r21 Q 

A 
Okay. Wtihin one week. Where was this meeting? 

131 I think I’d better talk to counsel now. 
[41 MR. BITTMAN: Okay. I’m going to ask you then a 
tsrseries of questions, where was it, how long was the meeting, 
r srwho else was present. and then the aenerat subiect matter of 
i;jthemeetin . . 
:ss B HE WITNESS: 

MR. BITTMAN: 
Okay. Very good. 

r:o9j10:02 a.m. 
Please note for the record it’s 

Ilil THE WITNESS: 
MR. BITTMAN: 

Okav. Thank you. 
You’re welcome. And the same 

I ~:~questions~~~h~~~~t Ladv as well. 
;:c; 

-‘5; .- he wrtness was excused to confer with counsel.) 
!151 

~ _ NESB: Right. 

R BITTMAN. Please note for the record it’s 
:::j~n?Xa m _ _ _ _ . 
:ls! THE DEPUTY FOREPERSON: 
: :s; remind you ou are still under oath. 

Mr. Blumenthal, 

.c 2 5 ; Tl?E WITNESS: 
!I:! BY MR. BITTMAN: 

Thank you. 

i22: 0 Mr. Blumenthal, let me clarify one matter. I a: 
‘23 IVOU when the meetina with the President was relative to the 
i24 iwashington Post artiEte on Janua 
; z 5 1 within a week. Was it within a wee r, 

21 and you said~it~was 
after the article? 

I need 

sked 

Ok-Starr Page 13 to Pige 1 a 
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Ill A YeIS 

121 Q Okay. And now my question IS where was the meeting 
r ? Iwith the Presdent 
i4i hi Ii was in the Oval Office. 
ISi 
(61 AQ 

Who else was present? 

[7! Q %bwo~\ 
[9! A About a alf hour. a 

was ihe meeting? 

[5i Q Did you discuss any other matter other than the 
[ IO 1 Monica Lewlnsk matter? 
[lil A dhlte House counsel advises me that I cannot 
[lz;discuss an matter I’ve discussed with the President. 

(r Not even the subject matter? That is, the general 
I::isubject matter, not 
[ lslquestion about wha 9 

etting into - although I will ask you a 
was discussed. 

[I61 A I don’t recall another subject. 
1171 Q 
[ 18 1 House or your 

Okay. Did your attorneys, that is either the White 
rivate attorneys, indicate to you which 

Ilslprivilege - wel, let me ask you the question first. What P 
[zojwas dacussed? What was the substance of what was discussed 
in~]at the meeting? 
[221 A I’ve been advised I can’t discuss that. 
[231 Q And what privilege are you asserting? 
[241 A Executive privilege. 
I251 Q Have you disclosed to anyone besides your private 
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(~~attorney the substance of what occurred at that meeting with 
12 1 the President in the Oval Office? 
[31 A No. 

I:; how did 
Q Who called the meetin Mr. Blumenthal? That is, 

ou Mme to be in the Oval 0 ice and discuss this 
[6]With the bridpn&?,t recal,, ’ 
I71 
181 0 Can YOU at least exclude that it was a reqularlv 
igjscheduled meeting, if it was not? 

_ - 

I:y!President. 
A I don’t have regularly scheduled meetings with the 

Sometimes I ask to see the President. .~~, 
Q We at least know it was not a regularly scheduled 

I::imeeting with the President. 
A Well, none of my meetings are. Except those that 

i::iare regular briefings involving large groups of people. 
0 And you’re saying because you don’t remember how 

::76;you came to be there that 
[ 18 1 requested the meeting or t x 

ou do not remember whether you 
e 

r~g~ls that right? 
President requested the meeting. 

i2Oi - A Yes. 
Q Is it possible that some other person besides you 

$:ior the President requested the meetin 
! 

[aslsaid. “Sid, go meet with the President % 
7 That is. somebody 

(241 

I251 

A No. 
Q It would have been either the President asking you j 
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! 

[ljor 
r. 

ou askiq the, President. .Oka~. Did you take any notes 
[z]at his me;ing$h the President. 
I31 
I41 Q Did he take any notes? 
IS1 A No. 

176itell? 
0 Was he reading from any documents as far as you ca; 

181 A I think I’d better speak to my attorney. 
MR. BIlTMAN: Please note for the record it’s I 

excused to confer with counsel.) : 
Please note for the record it’s 

THE DEPUTY FOREPERSON: 
I::iremind you ou are under oath. 

Mr. Blumenthal, I must 

[I61 T&E WITNESS: 
1171 BY MR. BI-ITMAN: 

Thank you. 

Q Did the President, Mr. Blumenthal. in your meeting 
I:ilwith him in the Oval Office appear to be reading from any 
[zoldocument? 
I211 A No. 
I221 Q Did you have any documents with you? 
I231 A No. 

Q 
f::!Mrs. Clinton. 

When was the meeting with the First Lady? That is, 
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A I -a.e had numerous meetln s with the First Ls: 
:ilfrom the day thts s:ary broke to the date oft ;1 
7: both on !he phors a-d In person. 

e subpoena, 

Q Ca- you tell me ap 
i.talked to the Firs: iadv abc:: the IRonica Lewinskv mat& 

roximately how man time: :J’ve 

i A I -cn’! fecal! 
.-> Q C;- you say it’s a daily occurrence or 
5 ‘aooroximatelv da v occurrence7 _j ” 
-1 A’ Yei. 

: : 0 i Q Azout how many of those times that you’ve ta.,?: :o 
;I !the First Lady did you actually meet with her? 

;::; A I ~23’: recall. 
!i3’ 0 Can you say whether ou meet with her on an 
I 14 i approxtmately da zy izasis about the Monica Lewinsky matter7 
1151 A How would vou define meet? 
j:t?j Q Talk to her in person 
I171 A No 
1131 0 About how frequently do you meet with the Firs: 
[~s]Lady about the Monica Lewinsky matter, if you can identify 
(zolsome -- 
1211 A When you say meet, you mean in person? 
1221 Q Yes. In person speak with the First Lady. 
1231 A Don’t know. 
[241 Q Do you remember any specific meetings with t-,t 
(25lFirst Lady about the Monica Lewinsky matter? 
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‘il 

i2I 
A Yes. 
Q 

I31 A 
Can you tell us about those, please? 

[almean? 
Could you clarify? Do you mean -what do yo_ 

isi Q Okay. &?t-measkthis.+owmzn yspecit?c me Tgs 
[6]do you remember? I’m talking about meetings, now, actually 
[Tltalking to her in person, whether at a table, whether 
[slstan@ng up or whatever. 
[ 91 s 

V 
ectfically 

How many of those do you 

[lolo them. 
recall? And then I’m going to go into each one 

I:11 A I can recall one. 
1121 Q When was that meetinq. approximatelv? 
1131 A In !ate January. - ‘. 

Q Can you approximate when it was relative to th5 
i::istory breaking on - 
[I61 A Within a week. 

Q Wrthin a week. Can you estimate when it was 
I :i i relative totAhe n-&$“g that you had with the President? 
L191 
I201 Q And within a couple of days, I suspect? 
I211 A Yes. A couple, you mean two? I don’t know if i. 
1221was two. It ma have been several. 

Q 
I::iPresident? 

has it the same day as your meeting with the 

[251 A No. 
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111 Q 
A 

Where was this meeting with the Fmt Lady? 
I21 It was in the residence at the White House. 
(31 Q 

A 
Can you tell us where in the residence it was? 

[41 
[Sl Q 

In the First Lady’s study. 
Who else was present at the meeting? 

I61 A Nobody. 
I71 Q How long was the meeting? 
(81 A Half hour. 

Q Did ou discuss anythin other than the Monica 
[$iLewinsky matter? 1 nythmg related to d . onca Lewinsky? 
IllI A 

0 
Are those two questions? 

I::ldiscuss anythin 
I’m sorry. I’ll withdraw the question. Did you 

[14]your meeting WI 4 
other than the Monica Lewinsky matter in 

h 
I151 A 

the First Lady? 
I don’t recall. 

::76iLady? 
Q Did you take notes at the meeting with the Firs: 

IIS1 A 
1191 0 “0: she take notes? 
I201 A No. 
[211 Q 
(22 1 any time? 

Dtd she appear to be reading from any documer .: at 

1231 A No. 
I241 Q Dtd you read from any document or refer to any 
rrsldocument at any time? 

OIC-Star: 
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: I A 
.‘I Q ?&e you told an 
1 /attorney the substance of what t K 

one other than your personal 
e meeting was with the First 

,q ILady? 
&I A No. : ?! Q What was the substance of the meeting with the 
-’ j First Lady7 

A I’m advised by White House legal counsel to assert 
J/executive prlvllege. 

..* .-VI Q Is that the only meeting that you specifically 
11 I recall with the First Ladv? 

:i>l A Yes. ’ 
!?31 Q And 

-Y 
ou acknowledge that there were other meetings, 

i 14 ~you just don’t s eel lcally recall those? 
!?SI A Pdon’t recall. 
:I61 Q Do you recall any specific conversation with the 
: I 7 1 First Lady that was not a meeting? That is, a tele hone 
ilti]Call. You also said that you s 

P 
eak to her on the p R one, I 

Lislthink. or have spoken to the irst Lady on the phone about 
f:o] the MonicaALew;FsFy matter. 
1211 
:221 9 Do 
[23]meetin$s with the 8. 

ou recall any specific cqnversa!ions other than 
1rs.t Lady about the Monica Lewlnsky 

(24lmatter. 
I251 A Yes. 
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Q How many specifically do you recall? 
A I don’t know. 
Q Tell us about the ones that you do specifically 

MR. BInMAN: 
L--1 

[171 
[I81 

fik;T;;p:as ex&upd to cc 

THE DEPUTY FOREPE 
i:ilremind you that ou’re still I 
it11 THE VYIITNESS: 

Infer with counsel.) 
;e note it’s lo:23 a.m. 
:RSON: Mr. Blumenthal, I must 

Jnder oath. 

izz jgoing ri ht back out. I 
rz3lrestate he 9 uestion if 

Ms. Bll-l-b! 
I::; President’s private attorneys! 

Yes. This will be brief because I’m 
wonder - my lawyers want you to 

&?u “g&. Have you spoken to any of the 

Page 27 Page 30 

[II THE WITNESS: Okat . 
MR. BITTMAN: 

I:ithen I’ll ask 
And t en If you’re going to ask them, 

[ 4 1 occurred in r 
ou what you’ve talked to them about and what 
he conversations. 

I51 THE WITNESS: 
MR. BITTMAN: 

Okay. Very good. 
And, again, if you are claiming a 

:;fprivilege as to the substance of those conversations. we’ll 
[ 8 1 need an articulation of what the privilege is. 
[91 THE WITNESS: 

MR. BITTMAN: 
Very ood. Thank you. 

[lOI It’s 10: 4 a.m. 9 
1111 
[I21 KR. BII-I-MAN: It’s 10:28. 

he witness was excused to confer with counsel.) 

1131 THE DEPUTY FOREPERSON: 
i14 jremind you 

Mr. Blumenthal, I must 
ou’re still under oath. 

(151 T?iE WITNESS: 
BY MR. BITTMAN: 

Thank you. 
1161 

~:~~Kendall? 
Q Mr. Blumenthal, have you ever talked to David 

I191 A Yes. 
[201 Q About what? 

A He has expressed to me his feelings about the 
I::) strangeness, bizarre nature of this case. 
[231 Q So you’ve talked to him about the Monica Lewinsky 
[24lmatter. 
[251 A Yes. 

A Don’t know exactly. 
Q More than one? 
A Yes. 

i 2 1 j news repoti. 
I221 Q So she had already been aware of this news report 
1231 A Yes. Riaht. 
1241 Q 
rzslwith - 

And, in&eed. your attorney provided me today 
offered me many videotapes but I actually asked for 

XMAX(SI 
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How many hmes7 
Don’t know prectsel$ 
More than one time. 
Yes. 
More than ten times? 
No 
More than five times. approximately? 
Don’t know. 

jl!: 

Don’t know? Somewhere behveen one and ten? 
Yes. 
What else has Mr. Kendall said about the Monica 

l; 2 j Lewinsny matrer ’ 
1131 A 
1141to me. 

He has expressed his dismay at the grand jury leaks 

I151 Q Anything else? 
I161 A No. 

Q Every time you’ve talked to b%. Kendall about the 
i :iiMonica Lewinsky matter in the one to ten times, it’s about 
(191 his dismay about the grand jury leaks? 
I201 A Don’t know. 
I211 Q It’s possible? 
(221 A Don’t know. 

i::ileaks? 
Q Has he provided you information about these alleged 

1251 A No. He’s written his letter. 
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Q And I noted in your production that was produced to 
I: i us that is the production of documents, that you had at 
13jle&t two copies of Mr. Kendall’s letter. 
I41 A Right. 

:Ziletter? 
Q Did you have any role in the draftingufthe 

i71 A No. 

jiisiqned it? 
Q Did you see a copy of the letter before Mr. Kendall 

rioj - A No. 
Q Did you provide Mr. Kendall with any of the 

i :: ] informatioicon$$ed in the letter? 
[I31 

I::; 
Q Do you know whether anyone at the White House 

rovided Mr. Kendall with any of the information contained in 
(161 he letter? P 
1171 A I don’t know. 
1181 Q Have you talked to anyone else besides Mr. Kendall 
rlglat the law firm of Willlams & Connolly about the Monica 
izojlewinsky matter? 
1211 A Yes. 
1221 Q Who else? 
1231 A Nicole Seli man. 
[241 Q And about 3, 
[251Ms. Seligman? 

ow many times have you talked to 

Page 25 to Page 30 
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t3S.A 

1: Gne. 
I : A 
I: Q 
: 4 Angeles? 
[i A 

!$ report? 
Q 

Right. 
And that is a vldeotape 2‘ this news report in Los 

Right. Right 
And how many copies CI 3 you have of the news 

[f A I believe ten 
[5 Q 

A 
Where did you get the77 

[If Nicole gave me one ar,z I had ten made. Actually, I 
[I 1 ‘asked to make a copy and ten were made by a techmcian. 
[::’ Q At the White House? 
[I?. A No. 
114‘ Cl Where? 

~:~~Shrum. 
A At the political consulting firm of Mr. Robert 

117: Q 

I:i:perhaps. 
A 

What’s the name of that political consultin firm? 
I don’t know exactly. Shrum, Donnelin & evlne, 8 

[zc: Q 
[zlimade? 

And was that at your request that ten copies were 

t221 A 
r23: Q 

I didn’t ask for a specific number. 
What did you ask for? 

[241 A “I wonder if you could co y this for me.” 
[25! Q And for what purpose dl you have ten copies made? -s 
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A I had a cop 
[: jinformation which was on 

made of this in order to have this 
ublic record to be able to 

[ 3 jview it myself and to provide i to 
(4 jinterested in the public record. 

anybody bho was 

Q You said you had ten copies made and so that 
izjwould - I assume that that means that you would have had 11 
r7’actual tapes. isi ‘A 
[9: Q 

IlO! A 
11:; 

AQ 
I::idepartmen; 

t:Z;give it to? L 

Correct. 
And 
No. 7 

our attorney said there are six left? 
gave one tape away. 

To whom? 
To the Democratic National Committee research 

Who at the Democratic National Committee did you / 

To the research diredo!, Doug Kelly. 
And for what purpose dti 

. So tha! he would have tha r, 
ou give rt to Mr. Kelly? 
information if any 

I161 
I171 “a 

A 
I:Elreporter woula come to mm. 

Q 
i:fito him that this may be something he would be interested in. 

Did he ask for the information or did you suggest 

I221 A I suggested it. 
I231 Q Did you provide it to anyone else? 
I241 A No. 
I251 Q Have you shown the tape to anyone else? 
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Ill A My attorneys. 
Q 

f:1Ms. Seliiman? 
Your attorneys. What else have you discussed with 

i4i - A 

Iz;about? 
Cl 

Nothing substantial.. 
Even t e insubstantial stuff, can you tell us 

t71 A Can’t recall. Just about the oddness of this case. 
Q And what is the oddness of the case that you 

Ii;discussed with Ms. Seligman? 
t101 A 

I::;case. 
Q 

I don’t recall exactly her words. 
And you also described it as peculiari of the 

Can you tell us not her exact words but the fee mgs 7 
[ 131 of peculiarity and oddness that were discussed? 
I141 A Don’t know, 

Q You also discussed that, I think you mentioned that 
i:ziwith regard to Mr. Kendall too that you discussed the 
r17loddness of the case with him. ioo. 
[181 A Right. 

Q Do you remember at all what his feelings about the 
i:iloddness or peculiarity of the case were? 

A I can recall one incident with Mr. Kendall when 
I::iMickey Kantor was given a subpoena by the Office of 
(23llndependent Counsel and it was then wlthdrawn because the OIC 
(24 ]was unaware that he was not on White House staff, but was the 
(25lPresident’s personal attorney. 

Page 34 

Q Anv other oddness7 
‘-; .- A Can’t recall 
:3: Q 
4 -8 Connollv7 

Any other dlscusstons with anyone else at Williams 

,q: ,i ‘A No 
‘6: Q Have you had an dtscusslons with Bob Bennett, :he 
I- : President’s personal attorney In he Paula Jones matter’ Y 
li. A About? 
:3! Q An 

Y 
thing related to Montca Lewinsky. 

::01 A 
ilii Q 

On y the most general dlscussions. 
Were these more than one discussion that you had 

! :z : with Mr. Bennett or lust one? 
[:31 
!13! 

A More than one. 
0 And less than ten? 

1151 A Yes. 
11’51 Q 
i 17 1 to Monica 

What did you discuss with Mr. Bennett with regard 
Lewinsk 

(18 1 referred to Monica 1 
? That IS, any information that re&ed or 
ewlnsky. 

I191 A Nothina about her oerson. No information about 
rrolher. 
[211 Q An 

r23lsomeYhing. ’ 

hing related or referrin 
R 

to her? Because I 
t22lthink ou indicate that you had talked to tm about 

1241 
[251 

Aa ye;.mean referring to the broad case. 
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Ill 
I.21 
[31 
[41 
(51 
161 
171 
181 

A This whole affair. 
Q The whole affair, so to speak. 
A 
Q 

If you will. 
There ma be a better word, but the whole matter. 

2 I$~~,,ent, 

A I don’t recall his exact words at all. 
Q And were these in teleDhone calls - 

[3i 
[lOI Aa Yes. or were these in meetings? 
[I11 A Telephone calls. 
[I21 Q Did you talk to anyone else in Mr. Bennett’s firm 
[:31about the Monrca Lewinsky matter? 
1141 A No. 

Q 
I :zi Jones matter? 

Have you ever talked to Mr. Bennett about the Paula 

[I71 A I have. 

I:iithat? 
0 About how many times have you talked to him about 

1201 A I don’t recall. 
Q 

!::I Lewinskv matter? 
Have you ever talked to Mr. Kantor about the Monica 

i23j 
1241 
[251 

_ A Yes. 
0 About how many times have you talked to him? 
A More than once. 
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[II 0 Less than ten? 
I21 A Yes. 
131 0 
I41 A 

And what have you talked to Mr. Kantor about? 
His outrage at the grand jury leaks. 

I51 Q Anything else? 
I61 A 

Q 
No, other than just general discussion. 
Have you discussed with Mr. Kantor or Mr. Kendall 

ilior Ms. Seligman since you discussed the grand jury leaks what 
rslinformatior~you~td, if any, about possible leaks? 
101 
111 

,121 
f 

‘6 

Nqther than you’ve already discussed. 

‘6% the 
r 

discuss with you other tha@you’ve already 
[::idiscussed with regard o Mr. KendalLand Ms. Seligtian what 
tislinformation they may have had about any leaks coming out of 
r16lthe strand iurv? 
i17j - ;4. No. 

Q So it was just a very brief, simple conversation 
i:iiwith Mr. Krtory;Fut his outrage at the leaks? 
1201 
i21j Q Do you reFember.an 
[22lMr. KantorAabo;tot.he Monica Lewrns !! 

other discussions with 
y matter? 

1231 
I241 Q What about anyone in his firm? 
[251 A No. 

___..~_ _ 
Page 31 to Page 36 OIC-Starr 
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. 

i:! 
BY MR ‘.‘.iSENBERG- 
Q GOI-; back :sr just a mrnute, Mr. Blumenthal. $J 

‘?!sard you had only :Le mos, L-l- ’ -pneral discussrons with Mr 
:: : Bennett, the Presrcent’s ahcrney; that it was more than one 
,siand less than ten - 
!61 A On t-e Monica Lewrnsky matter. 
I;] Q On :-e Monca Lewrnsky matter. More than o-e and 
[ 3: less than ten; noth,-j 
i Q j and you don’t reca’: 

aboc: her, meanrng Monica Lewinsky: 
n,s exac! words. What do ou recall 

1 lolabout the eneral nature of !he discussions wit Mr. Bennett? 
%, 

-x 
[I11 I think I’ll consult my attorney on that. 
j1:1 Thank OX. 
113! MR. B&MAN: I’ll note for the record it’s 10:41. 
[141 THE DEPUTY FOREPERSON: We need to take a break. 
I151 MR. WISENBERG: Okay. We’ll come and get you. 
jls]Mr_ Blumenthal, when we’re ready to start up again. 
[li! THE WITNESS: Thank ou. 
IlBl MR. WISENBERG: It WI I r be about ten minutes. 

(The witness was excused to confer with counsel and 
[:,‘!a brief recess was taken. 

MR. WISENB 
Iz:lhas entered the 

E’ RG: Let the record reflect the witness 

MR. B?TTf&N: 
rand ‘ury room. 

I231 Madam Deputy do we have a quorum? 
(241 THE DEPUTY FOREPERSON: ‘Yes, we do. 
r251 MR. BIT-I-MAN: It is 11 :Ol , for the record. 

Page 38 

THE DEPUTY FOREPERSON: 
I: i under oath. 

Mr. Blumenthal, you remain 

I31 THE WITNESS: 
BY MR. BITTMAN: 

Thank you. 
141 

121 
Q You were last asked Mr. Blumenthal about the 

eneral nature of the conversations’you had with Mri Bennett 
r7j i3 o you remember anythin about those conversations? 
IR, A % I do remem er him usrna the word “ridiculous” about 
isithis matter and that was the nature of tf?e conversation. 

r101 Q That’s all you remember? 
1111 A Yes. 
1121 Q Not even otherwise the 
iiijsubject matter? 

-do YOU even remember the 

(141 A Just the general nature of the Monica Lewinsky 

r22iao consult mv attomev. 
Think ou.* 
MR. B&MAN: Please note for the record it’s 
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fll 
r21 I? . 

e wrtness was excused to confer with counsel.) 
R. BITTMAN. Mr. Blumenthal is back and it’s 

[3]1194. I 
r4r 
i5ioath. 

THE DEPUTY FOREPERSON: I remind vou you’re under . * 

(61 THE WITNESS: 
BY MR. BIlTfvIAN: 

Thank you. 
[71 

Q The 
ttlthe President’s priva 

uestion 
9 

Mr. Blumenthal was whether any of 
e attorneys in your conversations with 

(10 1 them ever indicated to you that the conversations were 
1 I 11 confidential. 
I121 A They never indicated that. 
I131 Q 
[ 14 ITerry Lenzner? 

Have you ever spoken to a gentleman by the name of 

I151 A No. 
Q 

i :: 1 Palladino? 
Have you spoken to a guy by the name of Jack 

flat A No. 
Q 

I:z!Lenzner directlv or indirectlv? 
Have you ever received any information from Terry 

.--. 
I211 A ho. s 

Q Have 
i::iindirectly frrn JNoy Pv 

ou ever received any information directly or 
alladino? 

(241 
1251 Q Did any of the private attorneys for the President 

Page 4C 

!lieVP - -2 c;r:o to ou that they had hired p’lvate detectlves? 
.,. 
IL> 

A rJ0 
!3] '6 '.- 
rd:Mr L27zner7 

Drd they ever indrcate to you that they htred 

(51 A No 
ifij Q Or Mr. Palladino? 
[?I A No. 
I31 Dtd the 
i 3) any ?; est:aatlon into t 1: 

ever indicate to you that the were doing 
e factual matters underlying 

;;~;Moc ca Leilns$ matter? 
Y he 

L,“t me go back to some of the conversations you 
r13lsaid you had, Mr. Blumenthal, with the First Lady. You said 
~14 J ou never have a regularly scheduled meeting with the 
,151 b restdent. Do you ever have a regularly scheduled meeting 
j16jwith the FiEt Lcl? 
I171 
[I81 Q Do you ever have regular phone calls with the First 
r1sjLady7 
I201 A 

Q 
Could you define regular7 

I211 Meanin 
fi Fy j22ja point to every day,tal 

that the ‘re scheduled or just you make it 
to the 

r23jday. some;hrn 
trst Lady, or every other 

1241 - 4- 
that s a regular sort of basts. 
hese 

rzslfrequently. 
calls are never scheduled, but we speak 
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Q In your conversations with the First Lady about the 
I: 1 Monica Lewinsky matter, has anyone ever been on the phone 
L3jcall besides yourself and the First Lady? 
[41 A No. 

Q 
Izlwith !he FirAst Lady. 

Wh$ were youdiscussLng-the.Monica Lawinsky.mat!e 

[71 I’m oin to ask my attorney, if I may. 
181 
[al 

[lOI 

rI Bf?MA%l; Its 11:07 a.m. 
he wrtness was excused to confer with counsel.) 
R BITTMAN. Mr. Blumenthal has returned and it’s 

[11111:10 a.m. 
Cl21 THE DEPUTY FOREPERSON: You are still under oath. 
[I31 THE WITNESS: 

BY MR. BITTMAN: 
Thank you. 

1141 
Q Mr. Blumenthal why were you speaking to the Firs: 

I:zlLady about the Monica Lewinsky matter? 
A 

I:i;substance 
I can’t discuss that. It would get into the 

of our discussions so I’m under orders of legal 
f~a)counsel at the White House invoking executive privilege. 
r201 Q Any other privilege? 
f211 A No. 

Q In what capacity were you acting when you spoke to 
I::; her? Were you acting in your official capacity or in your 
r24lpersonal capaci ? 
t251 A x T at’s an interesting question. I think 1’11 talk 
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[I 1 to my lawyers about the 
Q 

I:; First Lady’s. 

yal implic,ations of that. 
And one ot er questron, you are a friend of the 

I41 
t 

iziwant to talk to 
ygeksdy. I’ll withdraw the question, unless you still 
our attorneys. 

r71 A ko. 
Q Okay. I’ll withdraw the question for the time 

Ii; bein . Have ou discussed an portion of your conversations 
[ lorwith he Frrst 9 -I ady. that is. an yr 
[ 111 Lady have discussed about the 

hrng that you and the First 
Monica Lewinsky matter with 

[ 12 1 anyone else besides your private counsai heretoday? 
1131 A I’ve not discussed any of it with anvbodv except my 

i iijmeeting. any part of the meeting, anything that was discussed 
[ 18 1 in that meetrng. with anyone else except your private 
rl9jcounsel? 
(201 A Discussed it only with my rivate counsel. 
(211 Q Okay. Have you ever spo R 
~22 lname of Anthony or Tony Pellicano? 

en to a gentleman by the 

I231 A No. 
Q Have you spoken to anyone who has identified 

I::lhimself or herself as a private investigator or private 

CCStarr Page 37 to Page 42 
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[ i .detective? 
[?’ A r 

Q NH-5 anyone ever told you that any Information from 
i:jany of the Presloz-: s private attorne s was relayed to 
[ 5 ‘people other thar, .surself at the Whl e House? Y 
iF_: MR. WISENBERG: Relayed or related? 

1;: MR. BITTTMAN: 
THE W!TNESS: 

Relayed. Excuse me. 
I wonder if you could restaie it. 

[ 4: I’m a little confuse? 
[lo: BYMR.BIlTMAN. 
ill! Q Yo; ve already indicated that you received some 
[ 1: i information, nameiy this videota e of a broadcast in 
[ I 3 1 California related to 
I14! A R,g?t+ 
l15! Q You received that from the President’s attorneys. 
1161 A Right. 

Q Have you received any other information from any of 
I :i 1 the Presidrt’si;vate attorneys? 
t191 

Q Have you heard whether they have given any other 
I:! 1 information related to the Monica Lewinsky matter to anyone 
(22 lelse at theAWhiteoyouse? 
t231 

Q Has anyone at the White House ever indicated that 
I::ithey were told by one of the President’s attorneys about some 
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r.1 T-E DEPUTY FXE’ERSON: 
iijMr Blume-:-al 

You’re still under Z,E” 

,?I --E WITNESS ,472 !hat’s under oath. 
‘i! 
:5: ~-~~z%llX.~N 
‘61 C Mr Blume?:nai. I :nlnk the question was whethE- 

tra:. I want to make an additlor .I 

i2lj . Q Did you tell anyone else about that story or 
[zzlcontact with this member of the news media? 

A I spoke with Paul Begala of the White House sta’ 
i::iabout that because he had also been called b Jay Branni an 
[zslof Time and he called me and told me he had een called yb % y 
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11; fact relatin to the Monica Lewinsky matter? 
121 i No. 

Q Have 
/: ivideotape regarding X 

ou received any information other than this 
t e professional staff of the Office of 

rsllndeperident%oun5eI? 

iili A 
[12! Q 

And you’re not referrin to the attorneys? 
I am referring to the a t? orneys. 

113: A Oh. Because it wasn’t in the question. 
[14! Q Included in the professional staff, I’m induding 
[ 15 1 the attorneys 
I161 A I see. No. 

i :i i source 
Q You’ve never received any information from whatever 

other than the videotape, about members of the 
r 19 jprofes&onal staff - 

A Except anything in the public domain, such as David 
I:iIKendall’s letter. 
1221 
[23]?+?CifiCCll~) abou 
1241 

,” C)O received any information 

i25i Q From any source. 

A Yes. 
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at at-tide. did you 

[201 The witness was excused to confer with counsel.) 
I211 L R Bill-MAN. Let the record reflect the witness 
~221 has reentered the grand ‘ury room and it’s 11:28. 

Mr. Blumentha 
I::lof us had ho ed. 

1 has not come back with lunch as many 

1251 T8E WITNESS: You didn’t give me your order. 
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111 Time abou: !nis story. 
Q And what was the purpose of the person from Tire 

[:iMagazineF:lin you about It. if you know? 
[41 
[51 Q 

A 
Did you know an hma about !he facts7 

i76lno informat on. 

190 idea. Don’t “7”. 

No. I had no ma enal‘tacts to offer whatsoever, 

!81 Q 
rslabout it? 

Did you tell anyone else other than Mr. Begala 

rioi A No. 
(111 Q What about 
[ 12 1 received infzmation about 
[131videotape. 
I141 A I have. 
I151 Q Before publication? 
(161 A Yes. 
I171 Q And from what source? 
(181 A 
1191 Q 
[ZOI 
t211 

; 

A He is the former commissioner of the Los Angeles 
I::;Police Department. 
[241 Q Any other sources of information? 
[251 A None. 
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0 The information that 
i:;Mr. Sheinbaum. did you relay that in Y 

ou received from 

[31else? 
omation to anyone 

A I did. 

.._ 
olc-starr 
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tnat had been faxed to me by Stanley Shelnoaum. He had told 
: me that there was wtdesoread concern amonq the law 
: enforcement commumty ‘In Los Angeles - 
:. Q And what was your purpose in disseminating this 
J, Information to members of the news media? 

A I believe that the public has the right to know 
about the character and records of public o8clals. 

Q Have you ever disseminated any Information positive 
‘i:about members of the Office of Independent Counsel staff to 
: I. the members of the news media? ,.. ,-11 A I don’t recall. 

::?I Q Do you know, by the wa the videotape that your 
provided me of a news report t K at was broadcast 

do you know approximately when it was 

!:6] A Just from watching it, it seems as though this is 
i : 7 1 a second broadcast from this TV station. It’s UPN. whichever 
1 :z ITV station that is in L.A. And apparent1 this is a second 
( : 31 report of this TV station. The first one, hey refer to an r 
‘?p~,earlier reoort. and then thev refer to the Dallv Journal 
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;:: Q Did you later learn that that was not true? 
:z: A I learned that one of the defendants dropped the 
13;case. 

Q Did you then tell the members of the news media 
i:; that new information that you learned, that the case had been 
[~:dropped about that? 
:-t 
;;i A 

Q 
Yes. Anything that had been published about that. 

__I Have you ever seen, Mr. Blumenthal, any documents 
[ 9; related to ;e Monica Lewlnsky case? 

!;3j 
Q 

How would you define documents? 
!;1: Let me specificall ask, has the White House 
[ :? ! produced any document like a 
[ :3; or referring to the Monica 

ta king points document relating Y. 
Lewinsk matter or the Office of 

[ 14 ; Independent Counsel staff or anyt t;. 
A 

rng of that nature? 
[i'] I’ve seen talking points from the Democratic 
[ :;I National Committee. 
[I71 0 And what was the substance of those talking points? 
[18i A Different talkin points. 

Q Do you remem % er the subject? Other than Monica 
t:ziLewinsky, was it about the Office of Independent Counsel 
[zljstaff? 

A I believe that what -they’re reduced by the 
i::Iresearch de artment and they are all bas 

P 
ez on published 

~24 jreports and hey’re summaries of published reports and 
[zslobviously they expressed the view of the research department 

I 
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[I lof the DNC. 
(21 Q And you received this from the DNC? 
[31 A Yes. 

I:1House? 
Q Did you distribute it to anyone outside the White 

i6i A If reporters called me or I spoke with reporters, 
171 I would tell them to call the DNC to get those talking 
[a 1 olnts. and those included news organizations rangln from 
[ 91 & NN, CBS, ABC, New York Times New York Daily 

[ 10 1 Tribune, New York Observer. L.A. times. 
r? ews. Chicago 

Q 
i ::; Would you cause the talking 

Would you, though, distribute the talking points? 
points 

[131of these news organizations? 
to be distributed to any 

I141 A 
Q 

Can I constilt my attorney? 
1151 Yes. Could you also ask them one other question? 
(161 A Sure. 
I171 Q About your role when ou were speaking to the First 
[ 19 1 Lady about the Monica Lewinsky ma ty er. 
[14! MR. WISENBERG: The question about in what capacity 
[2o]were you - 
I211 THE WITNESS: Yes. I for ot that. Yes. 
1221 MR. WISENBERG: We ha 8 

THE WITNESS: 
withdrawn it. but we’re - 

1231 You’re comin back to It? 
[24i MR. BITTMAN: P. 
1251 

ComFeg,back o it. 
MR. WISENBERG: 

OIC-Starr 
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i:! THE i’.‘lTNESS~ Oka 
I:! MR SITMAN: It’s 1 Y -37 for the record. 
‘i! THE I’IITNESS 
: 4 1 the capaclt 

So there are two questlons. one 1s 
tn ‘v+inlch I was s eaklng to the First Lady? 

i51 d R BITTMAN: e es And then the second is whether 
! 6 1 
~7; hat you recelvec from the Y 

ou dlstrrbuted ;o a news or anizatlon the talkin 
8 emocratlc National 8 

points 
ommtttee. 

191 THE WITNESS: Oka Thank ou. 
i?; MR LYISENBERG: d Y r caused hem to be dis;nbu!ed. 
::I MR BITTMAN: Or caused them to be distnbuted 

[:I] THE WITNESS: 
[??I 
:i31 LR. WSENBERG: 

Good. Thank you., 
The witness was excused to con er with counsel.) 

Let the record reflect that the 
i 14 1 witness has reentered the grand ‘ury room. 
!I51 I MR BIllXlAN: It’s 1:46. 
Cl61 THE DEPUTY FOREPERSON: You remain under oath 
I% I THE WITNESS: 

BY MR. BITTMAN: 
Thank you. 

lIEi1 
I191 Q Mr. Blumenthal, we had two questions for you. 
(201 A Yes. 

Q The first was about your role when you were 
i::jspeaking with the First Lady. 
I231 A Yes. 1 was speaking in my capacity as a member of 
f 24 1 the senior staff of the White House. 
1251 Q And how were you advising -were you advising her 

____ ____~ 
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[I 1 or someone else? 
!21 A I was speaking with her and no one else was 
[3linvolved in our conversations. 

Q 
Ii 1 or was it to advlse someone else? 

Was the purpose, though, to advise the First Lady 

[61 A It was to advise her. 
[71 Q In your conversations with Mrs. Clinton about the 
!elMonica Lewinsk 
[ 9 1 or relate to the dy 

matter, did any of those conversations refer 
lssemination of infonation about members 

[ 10 1 of the Office of Independent Counsel to the news media? 

I161 A 
Q 

On matters regarding? 
(171 Based on your discussions with Mrs. Clinton, did 
rlslyou take any adions? 
Cl91 A 

Q 
In any matter? 
Yes on any matter based on your conversations with 

i:fiMrs. Clinton about fjlonica Lewinsky. 
1221 
1231 

; $;syonica Lewinsky? 

A I think I’d like to consult my aftomeyalrlhat. 
I ::; I’m just confused about that one. 
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MR. BlllXlAN: Sure. 
THE WITNESS: Thank ou. 
MR. BIlTMAN: It’s 11:4 . u; 

confer with counsel.) 
record refiect the wetness 

&I Q Mr. Blumenthal, my last question was in your 
[~olconversation with Mrs. Clinton that related or referred to 
[lllfvlonica Lewinsky. did you take any actions as a result of your 
[121convefsation? 
r131 A After consulting White House legal counsel, I can 
[ I I 1 answer the previous question as well, if you would like to 
(151restate it. 
1161 Q That is whether the conversations with Mrs. Clinton 
(17lreferred or related to your dissemination of information 
I I 8 I reqardinq Office of Independent Counsel staff with members of 
i 19 j thg new< media? 
I201 A No. 
I211 Q 
[221 A 

What previpus quest@? 

Q 
That questlon. I m giving you the answer. 

[231 Oka . 
I 

The answer IS no. 
[241 A 

Q 
Righ 

(251 Conversations with Mrs. Clinton did not refer or 

Page 49 to Page 54 
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, i : relate to that 
i-i A Correct 
(3, Q Okay Nsw. the other questIon, what actions. If 
i 4 : any, did you taie as a result of your conversattons with 
I 5: Mrs. Clinto: about the t.,lonlca Lewlnsky matter? 
161 None. 
ITI Q Did you take any actions as a result of your 
19 ;conversation w::n the P:esident about the Monica Lewlnsky 
is,matter? 

IiO: A No. 
[Ill Q And then the break previous to the break you lust 
[12ltook, we asked you about whether you disseminated the talking 
1131ooints that vou received from the Democratic National 
ii4jCommitteeio an news or anization. 
I151 MR. dSENBEF?G: Or caused them to be 
1161 BY MR. Bill-MAN. ,--, 
L171 Q Or caused them to be disseminated. 
IIBI A Well, when reporters would call me, they were 
[ 19 ] seeking information and sources and they would ask me if 
[zolthere were sources and I would occasionally refer them to the 
~21 ~Democratic National Committee. 
1221 Q \/ou recerved a dpcument from the Democratic 
(z31National C;mrn+FsT that had vanous talking points In It. 
I241 
[251 Q Did you cause that document to be dlssemtnated to 

[ 11 any membzr of the news media? 
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I21 Don’t know. I don’t know what happened after they 
r3lcalled the Democratic National Committee. 
[41 Q Did you discuss with any member of the news media 
[sIthe contents. that is._the material that was in the talkin 
[slpoints,,that 

Y 
ou received from the Democratic Nationa P 

I 7 I Commlttee. 
iB1 A 
191 Q 

A 
it?&?& mean, “not ger se”? 
I may have discussed pu lashed articles in the news 

[:y{media generally. 
1121 Cl Did the White House 
rl3lat anv time about the Monica 
i14j - A 

Lewins R 
reduce its own talking points 
v matter? 

Q 
How would you define falkin 

1151 Well, has anyone at the Whl e House produced any 9 
points here? 

[ 16ldocUment that has any information relating or referring to 
[17]Monica Lewinsk ? That you have seen or heard about. 

A I rhink I’m going to consult counsel on that 
I:iibecause I’m confused. 

Q Okay. Is it because of the question? Is there 
izy;anything I can do to cla 
(221 A r% 

the question? 
e nature of document. 

Q 
Well, just t 
Okay. Any written item is what I mean by document, 

I::ireally. Has anythin been written down at the White House 
[zslthat you’ve been to d about or that you’ve seen that relates P 

I 

(11 or refers to Monica Lewinsky? 
t21 A I don’t recall. 

Q Getting back to the talking points, you know 
I:ithere*s a pradice in the media field - 
(51 A Right. 

Q You received talking points from the Democratic 
i;lNational Committee. The White House I su pose has produced 
[a 1 talking oints on other issues not relateb to 
r91Lewinsfv. is that correct? 

IR ont& 
.-. 

1101 *‘A That is correct. 
Q Have they produced any such document that related 

I::;to the Monica Lewinsky matter that you have seen or heard 
rl3labout? 

A I’m oin to consult counsel. 
MR. BIT%@%: Please. 
THE WITNESS: Thank ou. 
MR. BITTMAN: It’s 115 . ii 
THE WITNESS: Thank ou. 

’ 

to confer with counsel.) 
The witness is reentering the grand 

I221 
(231 
[241 
I251 

MR. BI-ITMAN: It’s 12:Ol. 
THE WITNESS: 
MR. BITTMAN: 

Thank you. 
Mr. Blumenthal still has no lunch. 

THE WITNESS: No. Well, you’ve got to get the 

!. crders 
!m MR BITTMAN: 
5: THE WITNESS 

Okay We’ve got to 
There aren’t orders P, 

et the orders 
ere. 

BY MR. BITTMAN: 
Q The endln question, Mr. Blumenthal, was about 

:alking zolnts and w K 9 
;’ seen or ieard whether the White House 

ether he White House, whether you have 

: cods re’atlng or referring to the Monica 
A I don’t recall haven seen or hear 

[:I Q Have you seen or eard that the White House, anyone 9, 
11: In the LS’hite House, has produced any document that summarizes 
i 1: the fac:s in the Monica Lewinsky - the facts - pardon me, 
(13 or the a;;e ations in the Monica Lewinsky matter? 
c14: %, Do you mean material facts? 
j15: Q 

A 
Any facts. Or allegations. Information. 

!lE‘ I don’t recall ever having seen such a document. 
[l-: Q We have seen on the television that some talking 
118: 

c 
oint type document that at least the news reporter indicated 

119: ad comepm the White House. 
[2CJ I haven’t seen that. 

Q 
I:ijWhite House disseminatin 

You haven’t seen that. Have you heard about the 
to any news organization any type 

~23.of document like that, any alklng points. factual summanes 9 
(24 : or anytbin 

w 
like that, to an 

Only from t 
member of the news media? 

I25i K e - it wouldn’t be the White House. it 

[ I : would be the DNC. What I previously described to you from 
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rz:the DNC. 
[3: Q 
[c ‘an 

J 

Okay. Have you received any talking points from 
other person or entity besides the tape from the law 

[s: o ice of Wllllams & Connolly and U~he talk.ing.paints fromfhe 
~6: Democratic National CommIttee? That related or referred to 
[;:the Momca Lewinsk matter. 
[5‘ A And his is the attorne Y s or the DNC? Have I 
~9: received an 

[ 10 : talking pain Y 
documents other than t f? 

s from the DNC? 
IS vldeotape and the 

111: Q Correct. 
[12: A I have not received any other. 
1131 Q Has anyone at the White House received any other 
[14 1 talking points from an 
[151 A I don’t now. K 

other source? 

l16l Q Have you heard? 
(171 A No. 
[181 BY MR. WISENBERG: 

Q Mr. Blumenthal, do you know if an 
t:zion behatf of the White House leaked to the press Y 

one at or acting 
he story to 

1211 the effect that Monica Lewinsky had visited the White House 
r22:about 37 times after losina her iob there? 
i23j A 

Q 
I know notriing a’bout that. 

I::ibehalf of the White 
Oka Youdon’tknowifanybulyatvractingon 

‘CI ouse leaked that story? 
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Ill A 
121 Q 

To my knowledge, no. 

[31or just throu h 
Are you aware of any information either personally 

[I 1 that the Whi 9 
hearsay, are you aware of an 

e House or people acting on be r: 
information 

alf of the White 
[s 1 House has leaked to the press but accused the Oftice of 
161 Independent Counsel of leaking to the press? 
r71 A Absolute1 not. 
(81 MR. WISENBl!RG: That’s all I’ve got. 
[91 BY MR. BITTMAN: 

[101 Q Let me ask you one other question. We talked 
I 111 specifically about talking points and then summaries of facts 
r121and I had started with the question, Mr.l3tumenthal,aboti 
[ 13 iwhether you have seen any document in the White House, that 
[ 14 1 IS. any piece of paper on which something is written, any 
[ ~sldocument that was created or believed to be created at the 
[1e:WhIte House that related to the Monica Lewinsky matter. 
[I71 A I have not. 
1181 Q So as far as you know, no one in the White House 
[191has written anything down relatin to Monica Lewinsky. 
I201 A I don’t know, but I ave not seen it. 3, 
(211 Q Have YOU heard about anv such - 
[221 A No I liave not. 
[231 MR. BlfTMAN: Oka 
[24 lmoment and then we’ll take F ’ 

. Why don’t we excuse you for a 
ques ions, we’ll see if the grand 

[zsljurors have any other questions for you. 
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--E WITNESS: Okay. Good. Thank ou very much 
i.‘> WISENBERG: .And we’ll come ge Y you. 
7-E WITNESS: Okav. 
F.‘=. BI?T&VJ: 
7-E WITNESS: 

Ano :?s 12.06 right now. 
Goz5. Thank you. 

-.‘.-:ness excused. Wir:ess recalled.) 
!.‘?. WISENBERG: Let the record reflect the witness 

<3: 
I?: 

IS reenter;;; :ie rand ury room 
. 7 Bl?‘TMAh. It’s !2 10 

113! I.‘- Blumenthal. Mr Ba:aer here has a auestion from 
~~:jthegrand>~>rs, 
:11 : iE DEPUTY FOREPERSON: 
[ 13: still under czh. 

Mr. Blumenthal, you’re 

III! TtiE WITNESS: Yes. Thank you. 
[!51 6V MR. BARGER: 

A ’ Yes. 
I221 0 Is that a fair characterization of what you said? 
[131 A Yes. 

Q I take it that 
i::iinclude the President, that t X 

our belief in that would also 
e public has a right to know 
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;; labout the c-aracter of the President as well. 
!‘I A Absolutely. 
i31 C All ri ht. Can 
~4 task you, rz’: you te ;1 Y us aboy 

ou tell us again - again, I’ll 
your conversatipn with the 

; 5 1 President r?yrning ,the topic of Momma Lewrnsky? 
[61 I ve said everythIng I have to say on that. The 
i7 Isubstance is covered b executive privilege. 
[?i !.‘?. BARGE 6 : That’s all I have. r h!R. BITTMAN: 

[j:jThank you ‘:r ap 
v\p 

earin 
Mr. Blumenthal, you’re excused. 

THE ITNE&: Thank you all very much for taking 
f ii f your time. : appreciate it. And thank you. 
,131- c?e witness was excused.) 

4 .‘:nereupon at 12111 p.m. the taking of testimony 
I::!in the preie-ce of a fuil quorum of th;? Grand Jury was 
i 16 j concltided i 

1:;; 
*..*. 

1191 
1201 
I211 
[221 
I231 
1241 
(251 

XMAX:” I 

OIC-Starr 
__---~ -_.__-__. _ _. .~~_. -.. 
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OFFICE OF THE iSDEPENDENT COUNSEL 

A conversation that occurred in the third floor hallway 
of the E. BARRETT PRETTYMAN U.S. Court House, 333 Constitution 
Avenue NW, Washington, D.C. 20001-2866 was witnessed by writer. 
The participants were SOLOMON L. MISENBERG, Deputy Independent 
Counsel; JACKIE M. EENNETT, Deputy Independent Counsel; WILLIAM 
A. MCDANIEL JR., attorney for SIDNEY BLUMENTHAL; and JO BENNETT 
MARSH, attorney for SIDNEY BLUMENTHAL. The conversation occurred 
at approximately 1:17pm prior to the appearance of BLUMENTHAL 
before Federal Grand Jury 97-2 in Grand Jury 'Room #3. 

WISENBERG stated that he would ask BLUMENTHAL questions 
relating to about five topics that were not answered by_ 
BLUXENTHAL in his previous Grand Jury testimony. MCDANIEL said 
that he knew that Judge JOHNSON had ordered his client to answer 
questions in three areas, that he knew two of the areas, but-did 
not know the third area of questioning. WISENBERG said that 
while he would not make available the questions in advance, most 
would be directed to the three areas ordered by Judge JOHNSON and 
that followup questions spawned by BLUMENTHAL's replies would 
also be asked. MCDANIEL said that BLUMENTHAL would answer the 
questions that Judge JOHNSON ordered but that he, MCDANIEL, 
expected that BLUMENTHAL could consult with him outside the Grand 
Jury room if he had any question about whether to answer specific 
questions. 

InvcstqaIion on 06/04/98 at WASHINGTON, D.C. File # 29D OIC LR 35063 

Date dictated 06/05/98 
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Page 2 
PROCEEDINGS 

whereupon, 
SIDNEY BLUMENTHAL 

was called as a witness and, after having been duly sworn by 
theForqzrscmoftheGrandJuty,wasexaminedandtestifiied 
as follows: 

ECXAMNATION 
BY MR. WISE?NBERG: 

Q Would you state your name for the record, please? 

raised both my boys right there. 
Q And you’re the same Sidney Blumenthal who testified 

in front of this grand jury a few months ago, is that 
WrreCt? 

That’s colTect 
And that’s B-l-u-m-e-n-t-h-a-l, correct? 
correct. 
And fust name S-i-d-n-e-y. Is that corxect? 
Right. Yes. 
We’ve met before. My name is Sol Wisenberg. I am 

a Deputy Independent Counsel with the Office of Independent 
Counsel. To my right is Jack Bennett, who is also a Deputy 
Independent Counsel for the Office of Independent Counsel. 
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Page 3 
The fellow you just saw who walked our and k’:! lx coming in 
and out is Michael Travers of our off&, u-50 is an Ass&ate 
Independcmt Counsel. This is the grand jL:c reporter and the 

members of the grand jury. 
You were given certain information or advisories 

about your rights and responsibilities aj. a grand jury 
witness the last time you appeared. Do you recall those? 

A I do. 
Q All right. I’m going to briefly go over some of 

them again. Of emu-se, you’ve got your FiU Amendment 
privilege against self-incrimination. Are you aware of that? 

A Iam. 

Q And you’re familiar with that privilege. 
A Iam. 

Q And you have the right to counsel, not to have 
counsel present in the grand jury room with you, but 
available outside for consultation. You understand that? 

A I do. 
Q And you’ve got counsel here with you today, 

correct? 
A I do. 
Q AndcouldyouteUuswho&sefo&s.are? 
A My counsel is William McDaniel and Jo Marsh. 

And I am also here with Cheryl Mills from the White House 
legal counsel office. 

Page 4 
1 Q Okay. And she is fair13 high up in tbi? White House 
2 Counsel’s Office, correct? 
3 A Well, I believe she’s adeputy legal counsel. 
4 Q Okay. And if you need to go out and consult witl 
5 yourcounselorwithMs.Mills,feelfreetodosoaslongas 
6 it doesn’t disrupt the grand jury process. So just let us 
7 know and we’ll let you go on out. Do you understand? 
8 A I do. I a$preciate that. 
9 Q You understand you are testifying under oath and 
o subject to the penalties for perjury. 
1 A Yes. 

2 Q That means you can’t intentionally and knowingly 
3 make a false statement about a material fact. You understand 
4 that? 
5 A Yes. 

6 Q You understand it’s a federal crime to do that? 
7 A Yes. 

8 Q If there’s any question that is inarticulately 
9 asked, please ask us to rephrase and we’ll be happy to 
o attempt to do so. 
1 A I’ll do that_ 
2 Q And do you have any questions ahout your rights and 
3 responsibilities as a grand jury witness before we begin? 
4 A You may proceed. 
5 Q There’s one thing I forgot to mention, which is 

Page 1 -Rage4 
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Page : 
there are various categories of witnesses who appear before a 
grand jury. lT& only formal categories recognized by the 
Department of Justice manual is target and subject. I’n 
giving you the informal definition. 

A target is somebody the prosecutor and/or the 
grand jury believe there is basically a likelihood that 
they could be prosecuted, a putative defendant. Do you 
understand that? 

A Ido. 
Q And a subject would be anybody else, basically 

anybody with information within the purview of the grand 
jury’s investigation. Do you understand that? 

A I do. 
Q Within that definitional structure, you are a 

subject. Do you understand that? 
A Ido. 
Q And because that subject category is so broad, a 

mon informal system has bum developal among prosecutors and 
defense lawyers of target, subject, witness; target having 
the same definition, subject somebody who the grand jury has 
questions about their behavior but they’re not at target 
status, and witness is somebody just who comes in and has 
information uithin the grand jury’s purview. Do you 
understand that? 

A I do. 

Page 6 
Q Within that category, you an? a witness. Do you 

understand that? 
A I do. 
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Q All right. You understand that we can’t make a 
promise that somebody who is a witness or a subject will 
never be a target Do you understand that? 

A Ido. 
Q It’s just a way of telling you what your status is 

at this point in time. Do you understand that? 
A Yes. 

Q Nod, any questions abou@our rights,. . , .# 
responsibilities or status before we move on? 

A No. 
Q Al1 right_ When you were with us before, we had 

asked -- you had been talking about daily meetings that 
occurred at the White House that you were a part of that 
related to the Monica Lewinsky matter and you had said there 
were two a day, one at 8:30 am. and one at 6:45 p.m. And 
one of the questions that we asked you which you took the 
executive privilege on, which you had every right to do so, 
was what occurs at these 8:30 and 6:45 p.m., these daily 
meetings. So let me ask that question again. 

A Okay. I’m going to go consult with my attorney 
about that question. 

h4R. WISENBERG: sure. 

June 4, 1998 
1 

5 Pa,e 7) 
1 THE WlTNESS: Thanks very much. 
2 MR. WLSENBERG: What I would like you to do is uLcn I 

3 you come back, knock and then we will -- one of us will op 
4 the door for you. 
5 THE WITNESS: Good. Thank you. 

6 h4R. WISENBERG: Okay. And let the record reflecl 
7 that it is 2:21 p.m. 
8 (The witness was excused to confer with counsel.) 
9 MR. WISENBERG: Let the record reflect that the 
0 witness has reentered the grand jury room. It’s 2:28 p.m. 

Madam Foreperson, we have a quorum still? 
THE FOREPERSON: Yes, we do. 

MR. WISENBERG: Any unauthorized persons present? 
THE FOREPERSON: There are none. 
MR. WISENBERG: Anything eke you want to say? 
THE FOREPERSON: bfr. Blumenthal, you are still 

7 under oath. 
8 THE WlTNESS: Yes. Thank you. 

9 BY MR. WISENBERG: 

0 Q And the question on the table was what occurs at 
1 tkse 8:30 and 6:45 p.m., these daily meetings? 
2 A Yes. I don’t recall invoking executive privilege 
3 on that question and I wonder if you could read me your 
4 original question on that and my answer. 
5 Q Okay. Before I do thaf let me ask you, right 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

3 

I 
2 

3 

4 

5 

s 
1 
3 
> 

1 
I 
1 
! 
I 
i 

Q And I gave the general categories. 
A Yes. 

Q Do you recall that? 
A Yes, I do. 
Q Okay. Those being basically statements by or - 

I’m not quoting myself verbatim, but statements by or 

Page 5 - Page 8 

Page 1 
before you came in for the first time today to testify, WC 
had a little conversation out in the hallway, that is to sa! 
myself, an FBI agent and your two attorneys. Is that 
CXXTCCt? 

A Right. 

Q AndImentionedthegeneml--amongotherthings, 
I mentioned the categories of questions or the types of 
questions that last time you wemz asked and took executive 
privilege on. Is that a fair characterization? 

A I wasn’t present at those meetings that you had ou 
there. 

Q No, no. I mean the meeting just right before you 
cameinfortheveryfirsttime,theonethatyouwe~ 
present in when I was talking with your attorneys and first 
asked them about 6(e). 

A fight. 

Q And then they wanted to know what the questions 
were that you had been asked before. 

A Right. 
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Page ! 
information from directly or indirectly the President am 
Fii Lady and what occurred at the daily nxxtings. Do you 
recall me saying that out in the hallway? 

A I recall you saying that you would ask that. 
Q Okay. Right. And at least there out in the 

hallway you didn’t volunteer or say that you didn’t think you 
had taken executive privilege on that. Is that a fair 
statement? I’m not saying you were required to, but yol 
didn’t volunteer that information. 

A I don’t quite understand where this is going. 
Q Well, no. Just simply that when we had that little 

conversation out in the hallway and I mentioned the three 
areas where you had taken executive privilege at the grand 
jury last time, neti you nor your attorney said we don’t 
thinkh:tookitonthedailymeetings. Isthatafair 
characterization of what just occumzd in the hallway? 

It doesn’t mean I’m binding you, but is that what 
happened out in the hallway there? 

A I don’t recall invoking executive privilege on 
this. 

Q Okay. Right. But my question was out in the 
hallway when I nientioned the three categories of questions 
that you had invoked it on last time, neither you nor either 
of your attorneys said that’s not right, we don’t think he 
invoked it on that. 
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Page 10 
Is that a fair statement of what happened right 

before you first came into the grand jury here today? 
A I don’t undcrstaxtd the relevance of that colloquy 

out in the hall in terms of these questions under oath. 
Q Are you refusing - 
A No, no. That may have to do with my lack of legal 

knowledge, but on this question asked under oath, I don’t 
re4zall invoking executive privilege. 

Q No, I understand that and I’m not saying that 
anything you did or didn’t do out in the hallway bound you. 
I’m just asking about what just happened in a conversation, 
you know, roughly five or ten minutes ago, and neither you 
nor either of your attorneys indicated that you didn’t think 
you had invoked a privilege on that point_ Is that a fair 
statement? 

A We’vehadwrowndiscussionswfiichareourown 
discussions involving lawyer-client privilege about this 
matter and in the discussion with you, you simply stated what 
you were going to ask. That’s what I recall. 

Q You don’t recall me saying -- after getting your 
attorneys to agree that my talking about what you testified 
to last time would not be 6(e), then telling your attorneys 
in your presence these are basically the questions that I 
ask& tbat be invoked executive privilege on and tbcn listing 
them by the categories I’ve just mentioned? You don’t recall 
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Page 11 
that happening ten, fifteen, five minutes ago? 

A I recall you Saying these various areas. 
Q Okay. And neither you nor your attorneys said we 

think you’re u-rang, he didn’t invoke executive privilege on 
the daily meetings. 

A Well, I don’t -- I’m confused so why don’t I go 
out and discuss this with my attorney and then I can clarify 

it for you? 
Q Yes. U’hile you’re doing that, I’ll discuss your 

request of us or of me about rereading that portion of your 
transcript. 

A !hre. 

Q But the question is basically when I discussed that 
with you in the presence of your attorneys that tither you 
nor your attorneys indicated that any of the categories o 
questions were matters that you did not invoke executiv 

fi 
t 

privilege on. That’s the only question I’ve got for you on 
that. 

A Okay. Good. Well, I’ll get you an answer. 
MR. WISENBERG: And give us a knock. 
THE W-ITNFSS: Good. I will. 
MR. WISENBERG: And we’ll open up. .&mebody will. 
THE WXNESS: Good. Thank you. 
MR. BENNETT: For the record, it’s 2:35. 
(The witness was excused to confer with counsel.) 

1 
Page 1; 

MR. WLSENBERG: Let the record reflect the witnesr 
has reentered the grand jury room. It’s 2:40 p.m. 

Madam Foreperson, do we have a quorum? 
THE FOREPERSON: Yes, sir. We do. 
MR. WIsENBERG: Are there any unauthorized persons 

in the grand jury room? 
THE FOREPERSON: No, sir. There are not. 
Mr. Blumenthal, you are still under oath 
THE WlTNESs: Thank you. 
MR. WISENBERG: Mr. Blumenthal, while you were 

gone,wegotaholdofasheetofpaperandapensothatif 
youwouldliketo-ifanyofthislcindofneedtoumsult 
with your attorneys comes up again and it would aid you, you 
could write down the questions. 

THE WlTNESS: Well, I appreciate that 
BY MR. WISENBERG: 

Q Let’s go back to the question on the table. Are 
you prepared to answer that? 

A What occurred in the hallway is that my attorney 
said how arc we suppJsal to know WlEtbeX any given question 
was submitted to the court and you replied that’s a good 
question. And cvayonc agxal that we would proc& question 
by question and that I would come out and speak to my 
attorneys about that. 

And so I simply say, again, that I would appreciate 

Page 9 - Pxe 12 
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Page 1 
it if you -- since I don’t recall invoking executive 
privilqe on that issue, whether you would read the question 
and my response from the original testimony. 

Q And without waiving any of our I-&U, I’m prepared 
to do that but before I do that, I want to -- I need an 
answer to my question and I’ll rephrase it again for you 
which is out in the hallway discussion, and this is obviously 
not verbatim -- 

A sure. 
Q -- but among whatever else, what other things we] 

discussed, did I after getting an agreeeet that it wasn’l 
considered a 6(e) problem basically tell your attorneys in 
your presence the areas in which you had invoked executive 
privilege previously, those areas being information, 
discussion, direct or indirect, with the President and First 
Lady about Monica Lewinsky and what occurred at the daily 
meetings at the White House and that neither you nor the two 
attorneys said anything to indicate that you had not invoked 
executive privilege in any of those categories? 

A Well, I just replied that what my attorney had saic 
was that he had no way of knowing whether that was a 
question. I didn’t speak during this discussion, as you 
recall. He said he had no way of knowing whether that was a 
question that had been submitted to the court and decided by 
the court and you said that was a good question. 

Page IL 
Q Right. But in addition to what you have just 

said -- well, let me say that in addition to what you have 
just said, did I make the kement as I’ve just indicated 
and which apparently you have writta~ down, and so that’s the 
question I want answered, did I list the three categories as 
I’ve just restated as the ones where you declined to answer 
based on executive privilege and then did you -- is it true 
that nobody, neither you nor your two attorneys, said 
anything to indicate that you had not? 

It’s just a relatively simple question, did that 
happen or did it not happen? I don’t know of anything that 
would allow you not to answer it, but if you - do you need 
to taIk to them about that? 

A IthinkIdo. I’llbehappytoputyourwordsto 
them. And I’ll be back very briefly. 

MR. WISENBERG: Okay. 
TEEWITNJZB: Thank you. 
MR. WTSENBERG: And it’s 2:44, 16 ‘til three. 
(The witness was excused to confer with counsel.) 
MR WLSENBERG: M right. The witness has 

reentered the grand jury room. It’s 3:02 p.m. 
Madam Foreperson, do we have a quorum? 
THE FOREPERSON: Yes, we do have a quorum. 
MR. WISENBERG: Are any unauthorized ~~~SOI-IS 

present in the grand jury room? 
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Page 1S 
TXE FOREPERSON: No, there are no unauthorized 

persons in the grand jury room. 
hlr. Blumenthal, you are still under oath. 
TEE WlTNESS: Thank you very much. Okay. 
B\- m. WISENBERG: 

Q Are you prepared to answer the question on the 
table? 

A N’hat I would like to say is that I’m not trying to 
hold any&g up here at all and I would like to answer all 
the questions that the judge has ruled I must answer. 

The problem at the moment is that we don’t know 
what they are, so I would gr&tly appreciate it if you would 
read the question that you submitted to the judge and she 
ruled on. And if you don’t want to do that, I suggest ml 
lawyers would like to take this matter up with the judge 
andthat.inthatcaseyoucanaskmeaboutareaswhichIhave 
no doubts whatsoever that they were covered by the ruling 
such as my conversations with the President and the Fti 
Lady. 

Q Well, before we get to that and whether or not I’m 
going to honor that request, I think I mentioned to you that 
without waiving any rights cm ourpart that I’mgoing to -- I 
will read you enough of your transcript to let you know 
whether or not you invoked the privilege, my question to you 
is -- and let me just also before I go back to that question 

Page It 
statethatthisisnotapmceed&--1etmeinfonnyouthis 
isnotap~inwhich~areonlyallowedtoaskyou 
the matters that we asked you and you invoked executive 
privilege on last time. 

For instance, if I ask you a question that has 
nothing to do directly with what I asked you last time and to 
answu it oa your part would not involve having to invoke any 
privilege, you woulhave to answer that question. Do you 
understand what I’ve just said to you? 

A I understand perfectly. 
Q So now my question to you is the hallway question, 

thelastquestionIa&edyouthatcausedyoutogooutand 
talk with your attorneys the last time!, are you prepared to 
azlswer that question? 

A Tk question about the hallway7 
Q About the hallway conversation that I asked you and 

that you wrote down. 
A Yes, I’ll answer that question. That question, the 

answer is that my attorney said that he didn’t know wha 
areas were covered by executive privilege. You said that was 
agoodquestionandyouandheagreedthatIwouLduxneou+ 
on a question~by-questioa basis. ‘Ihat is how I recall that 
conversation. 

Q Okay. So you do not recall, then, that I 
identified for you the categories that you invoked the 

Page 13 - Page 16 
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Page 1’ 
executive privilege on generally, in effect, statements or 
information directly or indirectly from the President an 
First Lady and what discussions were had at the daily 
meetings? That’s the fust part of my question. And, number 
two, you do not recall or deny that in response to that 
nobody said anything -- questioning whether or not you 
invoked executive privilege. So it that you don’t recall 
that I made statements to that effect and that nobody 
contracted them -- 

A I-- 

Q L.et me fmish. 
A Yes. 
Q Or that you deny that that happened? 
A I don’t recall. I’m not a lawyer, there was a lot 

of legal talk 
Q Okay. So you don’t recall that I asked what I’ve 

just stated or that there was no response contradicting it 
I just want to make sure we have it right. 

A I don’t recall. 
Q All right. Now, let me ask you -- let me without 

waiving anything read to you from a portion of your 
transcript, your transcript from your last grand jury 
appearance on 2/26/98. I’m reading this in my ministerial 
capacity. 

The question is from Mr. Bittman: “Arc there an) 

Page 1E 
meetings that you attend that are a subset of the people that 
you just listed? That is, a smaller group.” 

“Answer: “There are no regular meetings.” 
“Question: No regular meetings? What occurs at 

these 8:30 and 6:45 pm., these daily meetings?” 
“Answer: I can’t discuss that” 
‘Question: Why can‘t you discuss it?” 
“Answer: I’ve been advised by Wbitc House wunszl 

that that’s covered.” 
“Question: Do you know by what it is covered, what 

privilege?“” 

Page 2C 
1 1 MR. WISENBERG: Let the record reflect that it is 
2 2 3:09 p.m. And if you would just knockbefore you reenter. 
3 3 THEwlTNEss: Iwill. 

4 4 h-m. WISENBERG: Knock and wait for riz to open the 
5 5 door. 
6 6 THEiwxTNEss: Yes. 
7 7 (The witness was excused to confer with counsel.) 
8 8 MR. WISENBERG: Let the record reflect that it’s 
9 9 3:20 p.m. and the wibe~~ has reentered the grand jury mom. 
0 II Madam Foreperson, do we have a quorum? 
1 1 THE FOREPERSON Yes, we do. 
2 2 MR. WENBERG: Am any unauthorized persons 
3 3 present in the grand jury room? 
4 4 THE FOREPERSON: No, there an? not. 
5 5 Mr. Blumenthal, you are still-underoath. 
6 6 THE WITNESS: +Ihank you. I understand. 
7 7 MR. WTSENBERG: Shall we have the answer to the 
8 B last question? 
9 3 THE FOREPERSON: Yes, please. 
0 3 BY MR. WISENBERG: 
1 1 Q Are you prepared to answer my last question? 
2 2 A If you could restate it, please? 
3 1 Q Basically, is one of the things you were doing the 
4 4 lasttimcyouwcrehemattbcgmndjury,wctalkcdabout 
5 5 how you went out very frequently for discussions with your 

BiYrnifisB Reasrti_ng stieeq Iac. (202) 296-2929 
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“Answer: Executive privilege.” 
“Question: Executive privilege. Thesetwice 

daily meetings at 8:30 and 6:45, would it be fair to 
say that the content that is the subject matter of the 
meetings exclusively relates or refm to the Monica Lewinsky 
matter?” 

“Answer: Yes.” 
So without waiving any of our rights, there is the 

portion of the grand jury transcript where executive 
privilege was invoked in order to - which did not allow us 
togointowhatwasd&usscdattboscmeetingsotbertbau 
the general subject matter. 

So before, then, I repeat the question that we 
startcdwitbtodaywbcnyoufvsteamein,letmeaskyou 
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Page 19 
this. You recall when you appeared here the 1st time? Is 
that correct? 

A 1 recall appearing here hst time. 

Q Okay. You recall -- and not suggzzing that there 
was anything wrong with this, you recall tl-z uhen you did so 
you made several trips out to discuss O;LT questions or to 
discuss whatever with your attorneys? 

A Correct. 
Q When you did that, was one of your pz..oses when 

you went out to create -- an4 again, not suggesting that 
there’s in and of itself anything wrong uith this, but wa 
one of the things you did when you went ou: 50 fnzquzztly to 
create, as it were, a shadow transcript of the questions 
being asked in the grand jury? 

A I went out to seek the advice of my attorney. 
Q-‘ Was one of your purposes, aside from what you 

shared with your attorney, was one of your purposes to create 
or help to create -- and, again, not suggesting there’s 
anything improper about this, a shadow trans~nipt, if you 
will, of what was going on, questions and answers in *& 
grand jury? 

A I’m going to have to consult my attorney about that 
question. 

MR. WEENBERG: Okay. 
THE Wll-NESS: Thank you. 
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attorneys, but uz one of your purposes in going out to 
create a shado\v transcript, altcmate transcript, if you 
will, of questions and answers, questions and/or answers, in 
front of the grand jury? 

A No. Tha? was not my purpose. My purpose was to 
seek the advice of counsel because I had to know when I could 

invoke a privilege that was not a privilege that belonged to 
me, it belongs lo the President. 

Q Then irrespective of your purpose, was one of the 
effects of your going out so frequently that a shadow 
transcript or partial shadow or alternate transcript was 
created? 

A I saw my lawyer take notes. You know, I’m prepared 
to answer the question that the judge ruled on fully and I’d 
like very much to do that. 

Q Okay. But the question right now is -- and I 
understand you’re saying you saw your lawyer take notes, but 

my question for you is was one of the effects -- you said it 
wasn’t your purpose, but was one of the effects, to your 
knowledge, of going out so frequently that an alternate or 
shadow transcript was created of questions and/or answers in 
front of the grand jury? 

A It may have been. I haven’t seen it. 
Q Have you heard it? 
A No. 

Page 22 
1 MR. WISENBERG: Is it time for our break? 
2 THE FOREPERSON: Yes. It certainly is. 
3 MR WISEW~ERG: Okay. And when shall we regroup? 
4 THE FOREPERSON: b ten minutes. 
5 A JUROR: Was there something, Mr. %xmett, that 
5 you were going to put on the record? 
7 MR.BENNE'IT ithinkwe’lldothatwhenwecome 
% back. 
J AmOR: ISee. 
1 MR. BENWIT Thankyou for&reminder. 
I THEFOELEPERSOM Tenminutes. 
2 MR WrsEh'BERG: Okay. And we will come get you at 
3 about 3:33. 
1 THEwlTNEss: Thanks. 
5 MR. WISENBERG: May the witness be excused? 
5 THE FOREPERSON: Yes, he may be excused. 
1 THE WlTNESS: Thank you. 
3 (Witness excused. Witness recalled.) 
3 MR WISENBERG: We’ve just returned from a break. 

I It’s 3:37 p.m. Let the record reflect the witness has 
I reentered the grand jury room. 
! Madam Foreperson, do we have a quorum? 
1 THEFOREPERSON: Yes,wedo. 
I MRWISENBERG: kethW3~UIyUnaUthOIi~persOnS 
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Page 23 
1 THEFOREPERSON: No,there are not. 
2 Mr. Blumenthal, you arc still under oath. 
3 THE WlTNESS: Yes. Thank you. 
4 BYMR. WISENBERG: 
5 Q Let's see. I think we had a question on the table. 
6 Are you prepared to answer that? 
7 A Yes, I’m prepared to answer a question that the 
8 judge has ruled on. 
9 Q Okay. But I think we had a question which was was 
0 one of the effects of your going out so frequently last 
1 time--Ithinkthisisonthetable--wasoneofthc 
2 effects after having gone out so frequently last time that an 
3 alternative -- 
4 A I’ve answered that question, I believe. 
5 Q Okay. Which is? Well, we’ll let the record stand 
6 as it is. And let’s get - 
7 Did you want to say something, Mr. Bennett? 
8 MR. BENNETT: I did want to say -- 
9 Mr. Blumenthal, during the discussion about what 
0 was said in the hallway with Mr. Wis-enberg, myself and your 
1 attorneys, you seemed to have had the impression that we had 
2 agreed that it would be appropriate for you to go out after 

3 every question. We did not agree to that. 
4 Our conversations with your attorneys were along 
5 the lines that if you needed to talk to your attorney, yol 

Page 24 
could go out as necessary. So I wanted to correct that. 

You seem to have suggested that we had acquiesced 
in some arrangement whereby you would go out every time. 
l%at is not our view and we did not enter that. I wanted to 
state that for the record. 

MR. WISENBERG: Let me just be explicit in that, 
which is that irrespective of what you understood about any 
hallway conversations, that the rule is, the rule we’re 
operating under is that you are free to consult with your 
attorney to the extent that it doesn’t disrupt the gmnd jury 
process. 

You should not interpret anything we say as 
aquiescence in your going out after every question or saying 
it’s okay if you go out every question. 

We’re operating under the--mle-thztifyou 
need to consult with your attorneys you can so long as it 
doesn’t disrupt the grand jury process. 

THE ms: I intend to be as cooperative as I 
) can and I have no intention of disrupting the grand jury. 
) MR.WISENBERG: Allright. Let'sgo back,then,tc 

thequestionIthinkImoreorlessstartedwithtoday,which 
! was the daiIy meetings, 8:30 am. and 6:45 p.m., at least as 
I you described them as such on Febnrary 26,1998. 
I BYMR. WISENBERG: 
1 Q We know about the general subject matter, but t&l 
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t us basically what occurs, what kinds of things, let’s stari 
with what kinds of things were discussed. 

A We discussed the policy, political, legal and media 
impact of the so-calI& scandals on the administration and 
bow to &al with them in terms of the media. 

Q All right. The impact, did I understand you? 
A YtTS. 

Q Now, you said of the scandals. Does that mean ti-a 

soxnetimes things other than the Lewinsky matter are 
discussed? 

A YeS. 

Q And what are some of those things? What other 
scandals were discussed? 

A well, the other matters that we have discussed have 
yged from.% Paula Jones trial to our China policy. 
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2 

Q Okay. -Now,~you gave a list last time of tl~ people 
who tended to attend these meetings and looking through it, I 
notice that you had agroup of people from the -- we’ll get 
into their names later, but a group of people from the 
counsel’s oftice, some. fol$s who I guess you’d characterize 
it as -- you mentioned in the counsel’s office Ms. Mills, 
Mr. Ruff, Mr. Lanny Breuer, Mr. Bruce Lindsey, Mr. Jim 
Kennedy would attend these meetings. Senior advisors would 
be another category. Let me just say that these categories 
is my phraseology. 

Page 26 
1 Senior advisors, you mentioned -- Mr. Lindsey could 
2 bethaftoo,Mr.Emanue~Mr.Podesta,Mr.Begala,ofcourse 
3 yourself. And then there’s some press people. You mentioned 
4 Mile McCurry and Joe Lockhart. And you also mentioned 
5 somebody from Legislative Affairs, I think, named Don 
6 Goldberg. I 
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Q Still twice a day at about 8:30 and 6:45? 
A Yes. 

Q Is the content -- and I’m going to confine 
this question to the Lewinsky matter, the L.ewinsky 
investigation, is the content of witness or lawyer 
debriefing ever discussed? And I’ll define that a 
little tin-tkr. Any debriefing that anybody has had 
with a witness in the Lewinsky investigation or that 
witness’ lawyer. Is any such briefing/debriefing and 
the content of any such briefing or debriefing ever 
discussed at these meetings? 

A Not to my knowledge. 
Q And that would mean it hasn’t been discussed when 

you were there? 
A I haven’t heard it. I wauld say no. 
Q” All right. And no one who has been at such a 

meeting has said, “Gosh, Sidney, you really missed a great 
discussion and it was about tk debriefing of Mr. X.” 

A No. Never happened. 
Q All right. But I take it if there. are newspaper 

articles, for example, about what a witness purportedly said, 
then that could very well *be discuss&i. 

A Potentially. 
Q Do you recall that ever being d.iscus.sed, a media - 

or something in the media, either newspaper or television or 

ACOrrect. 

Q But three main categories based on the names you 
gave last time: people from the counsel’s office, senior 
advisors and presspeople. Is that a fair charac&zation 
of the people in attendance? 

A That’s one way of arranging the categories. 
Q And is there -- is it fair to say that there is 

sharing of information among the people at the meetings? 
A There’s sharing knowledge of the day’s events and 

our views on them at these meetings. 
Q And how would you deft or characterize “day’s 

events”? 
A Whatever is in the media. 
Q Okay. Ah right. What else? Does it ever inchrde 

things that aren’t in the media? 
A Everything isresponsive to what’s in the media. 
Q Arethemeetingsasyoudescribedtheminlate 

February still going on? 

Q Now, what do you mean by impact? You say we 
discuss the impact that has. Tell us-what -you-~ by that. 

A Well, how the stories are play$g out and whether 
they’re positive or negative and how they impact on -- you 
know, characterizing the President or the administration. 

Q Sowoulditbefairtosaythatpartofthe 
discussion has to do with how is this affecting how we’re 
doing in the press? 

A Right. 
Q Okay. Now, is also part-of the discussion - you 

mentioned -- I think you mentioned legal and political. Is 
A Yes. 
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125 part of the discussion any legal impact of anything that’: 

Page 2t 
1 radio, a report about what a particular witness said, either 
z to investigators or the grand jury, do you recaIl that ewe] 
3 being discussed? 
4 A Well, I recall, for example, when Vernon Jordan 
5 would COIN out of the grand jury> people would remark on hi 
6 remarks outside. 
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Q fillright. 
A And what impact that ,may or may not have, for 

example. 
Q Okay. Now, as I understand it, from what you 

testif%& it’s media-generated discussions or discussions 
based on what’s in the media. 

A Yes. 

Page 25 - Page 28 
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Page 2! 
been reported in the media? 

A Sure. We’ll discluss Iegd iSSUeS a.5 Well. 

Q Okay. And give us an example of that. 
A For example, thz-e was a discussion of Stuart 

Taylor when he was approached by the Independent Council and 

offered a job, which he rumed down, and we would discuss 
that. 

Q Okay. Now, would you discuss what, if anything -- 
let’s take the Taylor example, just as an example, you would 
discuss what, if anything, you might want to do about that. 
Would that be a fair statement? 

A In that case, I don’t think we discussed that at 
all. But there might be, you know, other incidents that 
arise. 

Q Where you would discuss not only that this happened 
today, but here’s what we think we should do about it, either 
in terms of press, let’s say for one in terms of press 
policy? 

A In terms of press policy and what those who are 
representing the administration or the administration’s 
position might say about it. 

Q Okay. And what about -- again, when you say legal 
impact, what would be an example of discussing the legal 
impact? You’ve got folks from tbe counsel’s office there, 
what would be an example of discussing something’s legal 

impact? 
Page 3C 

A weI& for example, take today. I’m not at the 
meeting, but I’m sure we’l.I have a meeting this evening about 
the denial of cert today of the Independent Counsel in two 
ma-. And we will discuss exactly what McCuny might say 
in his briefmg or Lockhart and we’ll discuss what questions 
JimKcnnedyisgdtingfromthcprrssandwcwilldiscusswbo 
isgoingoutontbctallrshowsendtbcncwsprogramsandwhat 
they’re saying. That’s what we’lI discuss. 

Q Is one of the reasons that the. people from the 
counsel’s office are thenz to edueate the group about legal 
consequences or legal understandings of events that have 
happened? 

A Right. The IegaI counseI represents the interests 
of the President legally and there are many of us who are not 
lawyers and so we’re unfamiliar with alI of the &tails of 
the law. 

Q Is it fair to say that the primary reason for these 
meetings is to discuss press policy? 

A Yes. 
Q All right_ Because you had earlier said it’s media 

generated, your agenda, you would say, is directed - that 
your agenda is kind of set by what’s in the media. 

A h,frn-hrnm. 
Q As I understand it now, it’s more or less planning 
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Page 31 j 
for press purposes based upon what’s in the media. Is that a ! 
fair stst,ment? 

A RiEJit. 
Q Sow, u-hat other reason are the people from the 

counssl’s off& there? Ms. Mills, Mr. Ruff’+ Lanny Breuer, 
Bruce Lindsey. Jim Kennedy. You’ve said they explain legal 
matters to the non-lawyers. 

A Ri&t. 
Q And maybe sometimes to the lawyers, too, but what 

other reasons are they there? 
A. That’s the reason they’re there. 
Q Okay. How often do you have that many there? You 

mentioned Mills, Ruff, Breuer, Lindsey, Jim Kennedy. 
AOften. 
Q Okay. Have you ever discussed - to your 

knowledge, do >DU ever remcmba discussing Ashley Raincs at 

the meeting? 
A ?io. 
Q Bayani Nelvis? Do you remember any discussions 

about Bayani Nelvis? 
A Yes. I recall discussions about the Wall Street 

Journal article about him. 
Q Okay. And tell us about that. 
A I didn’t play much of a role in that Jim Kennedy, 

as I recall, mainly dealt with the Journal reporter. The 
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Page 3~ 
reporters would call principally Jim Kennedy and ask him 
questions and Kennedy would raise the qllestions that were 
being asked by the reporters who were. doing tbe story, you 
know, about - you know, principally what they were going tc 
writeand,y~~~,~wwemightdealwi~it~whea-lo 
anticipate a story. That’s what we would discuss. 

Q AndIunde@andthatKennedymigbthavebeentbe 
mainpcrscmootbat,butwbatdoyourememberabouttbe 
cliseussion at the meeting? Now, what I’m fe on is the 
me&ings. I un&rs@nd they’re about press policy, but what 
do you ranember tbe discussion being about Bayani Nelvis? 

A We& I just recall that his lawyer had denied 
that--andIcouldbegettingthiswrongbecausemymemory 
is often faulty about all these &tails, there’s been so much 
of it, his lawgcrixiMhe&*tRM-san-anytfrtng 
untoward and that’s what I re&l. So the question was, you 
know, that’s a fact that ought to he called to people’s 
attention. That sort of thing. 

Q Okay. Therewassomekindofareportinthe 
journal about what Mr. Nelvis was purportedly telling 1 

I somebody?. 
2 A Right 
3 Q And his lawyer had denied-it? 
I AGXXCt. 
5 BY MR_ BENNEl-l-z 

.- 
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Page 3: 
Q I thought it had to do with what he had purportedly 

testified to in grand jury. 
A It -- I’m unsure, but his lawyer had said somethin, 

about -- had charact&& what he knew and it was -- his 
lawyer xemed to say that there was nothing wrong that he hru 
witnessed. But that’s the kind of material. 

BY MR. WISENBERG: 

Q Tell me about the role of the advisor types there 
as I’ve described them, yourself, I think I mentioned, baxd 
cm what you m#xltioWd last time, Mr. Emanuel, Mr. Podes& 
Mr. Begala and yourself. 

A Well, Mr. Podesta is a lawyer. He teaches at 
Georgetown. 

Q But he’s not in the counsel’s office. 
A He’s qot in the counsel’s office. 
Q He’s Deputy-Chief of Staff. 
A But be also has a legal understanding, so be offers 

some Jegal expertise as well. And Paul Ekgala, Rahm Emanuel, 
9 myself, offer political and policy and media advice, as does 
o Mike McCurry and Joe Loekbart.. 
1 Q I want to just make sure I understand you 
2 correctly. llrese. White House counsel people have never 
3 discussedinanyway,shapeorformotherthanifit’sina 
4 newspaper report information obtained through a debriefing ol 
5 lawyers or witnesses. 

Page 34 
1 A Correct. Ibave neverbeardit. 
2 Q Okay. And no one has ever told you that it 
3 happened either? 
4 A And no onehas ever told me. 
5 Q Okay. Any discussion at the meeting about the 
6 grand jury itseN Makeup, character of the grand jury, 
7 anyth@ like that? -At any of these meetings.- 
8 A None that I’ve heard. 
9 Q Anddidan~tellyouthatthatwasd&ussedat 
o one of the meetings .&at you might have missed? 
1 A No. I’ve dis+ssed the grand jury with, you know, 
2 peoplebysaying-peopleaskandthepressaskmewhatis 
3 it like and I’ll desuii it physically. 
4 Q The t%perienCe Of -- 

5 A Yes, ihe experience of being in a grand jury. 
6 Q Allright 
7’ A .People are very interested. There have been a 
B number of articles about it. 
9 Q All right Let mehe a little more specific, then, 
3 which is was -- and you’re not saying you’ve discussed it in 
1 the meetings or just in general you’ve discussed it? 
2 A Iu@%XXXI. 
3 Q tiright. 

4 A I’ve discussed it with reporters. 
s Q I was more interested in -- and I’ll make my 

?qe 35 
J question clearer -- you know, basically individuals on L-e 
2 grand jury -- 
3 A Oh, no. No. No. 
4 Q Demographic makeup, anything like that. 
5 A I don’t recall that. 
6 Q All right. Saying or hcaring anything about it at 
7 a meeting? 
8 A No. 

9 Q At one of these two meetings? 
10 A No. 
II 

12 

13 

14 

I5 

16 

17 

I8 

L9 

10 

11 

!2 

!3 

!4 

!5 

Q 
A 

Q 
A 

9. 
A 

Daily meetings? 
No. 
Don Goldberg, Legislative Affairs? 
Right 
Does his title explain his role? 
Yes. So it would be bow is the House reacting, 

what are the House members doing, what is this pa&&r 
House leader doing, what is Senator X interested in ahout 
this, how are they responding. 

Q There is no -- again, with these counsel’s office 
folks, there is no sharing of information -- well, you’ve 
said they’re not talking about.debriefings. Is there any 
sharing of information by them beyond discussing legal 
matters, here’s what happened today, here’s what it rnezns? 

A You - giving their Legal assessment of tk day’s 

Page 3( 
1 events? That’s what they do. 
2 Q Okay. But there’s nqsharing of information by 
3 them, factual information? I had a discrete category which 
4 is debriefing of witnesses or lawyers. 
5 A Do you mean something like, youknow, some&& 
6 that’s sealed by the court? .That kind bf information? I 
7 don‘t - 
8 Q No, just any kind of factual information. 
9 A WeI& whatever is pub& information, they’ll 
0 share. 
1 Q All right And give an example of that. 
2 A Well, could be a letter that David Kendall has 
3 written that’s been released publicly. They’ll share that, 
4 Or any sort of brief that’s public. 
5 Q Okay. Yourmthedurben.you~kae~~ 

6 youmentiooedwhmyouwerebaehsttime,wehadsome 

7 questions and you bad some answershpt u and 

8 _ wtain things in the public record that you were 
9 awareandpassedon. Hasany.ofthatheendiscussedatthese 
0 meetings? 
.l A I don’t meall it. I don’t belie% it was. 
2 Q Okay. And, as I understand it, the media people 
3 tbm, McCmy and Lockhart, would be in addition to carrying 
4 out the orders or suggestions of others there, thy also have 

5 their own input about media? 
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Page 3; 
A Everyone has their own input and their own 

opinions. 
Q Let me preface my next series of questions about 

these meetings by asking you -- by defminp leak for you as I 
want to use it here. I’m going to be talking about -- asking 
a few questions about grand jury leaks. 

A Mm-hmm. 
Q And I think we might have partially gone through 

this before, but the -- I think as you know, a witness who 
appears in front of a grand jury is not bound by an oath of 
secrecy. Do you understand that? 

A I understand that. 
Q So just as an example, you could go out and talk to 

a reporter about your grand jury testimony and it could be 
character&d as a leak but in no way unethical or improper. 
Do you understand? 

A That’s my understanding. 
Q Okay. So when I use the term leak, I’m going to 

use it to be all encompassing. In otir words, to include 
that scenario but also depending on the question it could 
include an improper leak, which would be like from a 
prosecutor at a grand jury. Do you understand? 

A h&-hmm. 
Q Okay. That’s a yes? 
A Yes. 
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Page 38 
Q Okay. Has there ever been a decision in one of 

these meetings to leak anything? I’ll start with that 
general question. 

A Isee. Well,letme,ifIcould,consultwithmy 
lawyer about that question. 

Q Letmetrytonarrowitbeforewedothat. 
A Yes, please. That would be he1pfu.L 
Q Hasthereeverbeenadecisionatoneoftbese 

meetings to -- and, again, not implying that in and of itself 
therewouldbeanythingwrongaboutifhastbereeverbeena 
decision at any one of t&se meetings to leak any infoxmation 
that a witness told either the grand jury or OIC 
investigators? 

A Okay. I will be back very promptly. 
MR. WISENBERG: Okay. 
THE wlTNE%: All rigbt. Thank you 
MR. BENNETT And it is 4:03 p.m. 
(The witness was excused to confer with counsel.) 
MR. WISENBERG: Let the record reflect the witness 

has reentered the grand jury room. 
Madam Foreperson, do we have a quorum? 
-I-HE FOREPERSON: Yes, we do. 
MR. WTSENBERG: Any unauthorized people here? 
THE FOREPERSON: No, sir. l-bzre are not. 
MR. WISENBERG: It’s 4:09 p.m. 

Page 39 
I THE FOREPERSON: Mr. Blumenthal, you are still 
2 under oath. 
3 THE WITNESS: Thank you. 
4 BY MFC. WISENBERG: 
5 Q Are you prepared to answer that last question? 
6 A Yes. if you could restate it for me, I would 
7 appreciate it. 
8 Q I was afraid you’d ask me that. The question is al 
9 the meetings that we’ve been discussing, has there ever been 
0 a decision made to leak either grand jury testimony or the 
1 substance of grand jury testimony of a witness or of what the 
2 witness has told to OIC investigators? 
3 A There’s never been a discussion of any witness 
4 testimony in these meetings. 
5 Q Okay. How about what witnesses have told the OIC! 

6 That is to say not testimony, but what they’ve told 
7 investigators of the OK? 
8 A There’s been no discussion of that. 
9 Q Okay. And has there been no discussion of leaking 
0 that information? That is to say, without going into -- as I 
1 understand your answer, you’re saying in effect we’ve never 
2 had any substantive discussions of what witnesses have said, 
3 but now I’m asking something slightly different. 
4 A If you’re asking a procedural question, there’s 
5 never been a discussion about that. 
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Page 41 
Q Okay. And while we’re at it, while we’re on 

thisgenemltopic,Ithinklasttimewhenyouwerehzre 
Mr. Bittman asked you whether or not there were ever 
meetings that were a subset of this group and your answer 
wasthattheEweE%ofegukKnle&ngs,so~mXb&~o& 
alzthereotherxne&lgsfromtimetotime,whetherthey’re 
regular or not, of3 subset of the people in these larger 
meetings. 

A TberearenoregularmeetingsatalL Thepeople 
work in the White House in a vay small physical cnvimnmnt 
andweseeeachotheralIday,solikeevuybodyelsewho 
works together, we’ll discuss what’s going on during the day, 
but these aren’t meetings. “I&e are separate meetings on 
China policy right now and tfiose. involve the National 
SeculityGnmeil;membe!3 QftheNat&alSaXfi~~: 

Q We’re not interested in that. I’m not interested 
in that_ 

A And I attend many of those meetings. 
Q So, for example, getting back to your last answer 

before you went into the China business, tlmc could be 
infolmalmeetiog&halIwaymeetiQ&thatkindofstuffthat 
go on? 

A Passing wnversations. 
Q AllrigId WeIl,ihenletmegobackandaskyou 

the question that I asked you before about tbe larger -- the J 
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twice a day meetings and say have you ever bzr?l a party to 01 
a listener to any conversation, whether it bs firsthand or 
thirdhand, whatever, where the content of witxs~. or labysr 
debriefing as I’ve defined it was discussed? 

A No. 
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Q Nobody has ever come to you and said, other than 
discussion of a newspaper article, no one has ever come to 
you and said “This is what X’s lawyer said she told 
investigators or the grand jury”? 

A No. Never. 
Q Nothing like that at A? 
A Never. 
Q Okay. Other than these twice-a-day meetings you’ve 

&cussedandtheinformalme&ngsamongthisadviso~ 
group, and I’m excluding right now tbe President and the 
First Lady, are there any 0th~ groups that discuss the 
Lewinsky mma? Any medings wbmz the Lewinsky matter is 
discussed? 1: 

l! 
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A No. As a subject? No. 
Q Does the First Lady ever attend these twice-a-day 

meetings? 
A Never. 
Q Does the President ever attend the twice-a-day 

meetings? 
A Never. 

Page 42 
Q Do you ever get information at the meeting about 

what the President or First Lady’s wishes are? As an 
example, would somebody evez say “The President wants this 
done,” ‘The First Lady wants this done”? 

A No. There’s never any specific request that’s ever 
been made brought up at t&se meetings involving the 
President and the First Lady. 

Q Okay. But that wouldbe - okay. Anzquest 
Because my example was thzy want this done. 

A No. Or an order. 
Q Okay. How aboutjust a statementaboutwhattbfzir 

position is on a particular matter at these two-a-days? 
A No. They don’t -- their opinion on these questions 

ofpxzssmaaaganent&Sneverbeenmisedinthesemeet&. 
Q Okay. How about not necessarily theii opinions on 

press management but their opinions on anything that might 
impact the press management decisions that you’re making at 
the meetings? 

A It’s never been brought up. It’s, as we say, below 
their pay grade. 

Q Okay. Retail rather than wholesale? 
A It’s just - they’re not involved in that. 
Q You mentioned l&t time that attorneys for the 

president, and I’m not talking about White House counsel, I’II 
talking about either Mr. Kendall or Mr. Bennett or people 
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Page 43 
associated with them in some fashion, and I’ll throw in 
hfi. Kantor in that, too, that they arc not there. They arc 
not personally present at thr meeting. 

A fight. 

Q Okay. And they’re not there -- arc they there -- 
they’re not on the other side of a door or around the hallway 
or anything like that. 

A No. No. And they’re not on the phone, either. 
Q Okay. Not -- because there had been a question 

about conference call, they could be on the phone and not 
being involved in a conference call, but you’re telling us 
they’re not on the phone eithzr a! these meetings. 

A You mean at the regular 8130 and 6:45? 
Q Right. 
A No. 
Q NO, they are not at the meetings on the phone, i 

7 correct? No,theyarenot onthephone? Ijustwanttomake 
8 it clear for tbe record. 
9 A They are not at the regular twice-a-day meetings. 
10 No, they are not. 
!I Q Has a memo sent in fall of ‘96, a memo from Johl 
.2 Hiliey to Evelyn Lie-a-that concerns among otherthings 
3 Monica Lewinsky, has that ever heen discussed either at these 
4 meetings or in any other meet& you’ve had with anybody? 
5 A No. 

1 Q HastbeissueofwAVEsrecordseverbeendiscussed 
2 in your presence, either at the two main meetings or any 
3 other me&iIlg~ other than in rbe context of commentingona 
4 TMSTS article that might iINOhe WAVES records? 
5 A The press demanded of the administration the 
6 release of the WAVE records and thelegal couzlsel office 
7 decideclagainstitandwediscussedonlypressshategyabout 
8 that decision. 
9 Q Have you ever discussed - there have been press 
0 vrts about 37 - allegedly 37 visits by Ms. Lewinsky to 
1 tbeWhiteHousesinceshele~thep&odaftersbelef&the 
2 White House. Was that ever discussed at these meetings or 
3 any other meetings? 
4 A No. 
5 Q Have you ever d&ussed with anybody2 letter fram 

Page 44 

A No, I don’t lrnow who-s. Never heard 
of her and I’ve never heard that letter discussed. 

Q I want to go into a different category now and I 
want to talk about two topics that are related The first 
has to do with - I’m just going to set them out for you 

What information, dire43ly or indirectly, you’ve 
received from the. President relating or referring to Monica 
Lewinsky? And this has to do with catego+ last time that 

Page41-Page44 
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Page 45 
1 we had the invocation of executive privilege on. 
2 And then you were mentioning Iast time an 
3 approximately 3hninut.e discussion you had with tbc President 
4 regarding Ms. Lewinsky or the Lewinsky matter that you had 
5 within a week of the story hitting The Post on Wednesday, 
6 January 21st. And I want w ask you everything you remember 

7 about that discussion with the President. 
8 A Okay. I’d like to consult with my lawyer before I 
9 answer that. 

1 Re: Grand Jury Proceedings 

0 MR. WISENBERG: YOU bet. 

1 THE WITNESS: Okay? 
2 MR. WISENBERG: Yes. 

3 MR. BENNETT: And it’s 4:20 p.m. 
4 THE WRYNESS: I will be back promptly. 
5 (The witness was excused to confer with counsel.) 
6 MR. WISENBERG: Let the record reflect the witnes: 
7 has reentered the grand jury room. It is 4:25 p.m. 
8 Do we have a quorum., Madam Foreperson? 
9 THE FOREPERSON: Yes, we do. 
3 MIX_ WISENBERG: Any unauthorizd people present? 
I THE FGREPERSON: No, sir. There arc not. 
2 Mr. Blumenthal, you are stiIl under oath. 
3 TBEwl-rNEss: Yes. Thank you. 
1 BY MR. WISENBERG: 
5 Q Okay. Are you prepared to answer our question 
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1 as a personal liaison between the President and the Oflic 2:‘ 
2 the Prime Minister. And he was visiting the week follou-zg 

3 the state of the union, so I had enormous responsibilities L? 
4 that period. 
5 I was in my office and the President asked me to 
6 come to the Oval Office. I wti seeing him frequently in 5s 
7 period about the state of the union and Blair’s visit. So I 
8 went up to the Oval Office and I began the discussion ant I 
9 said that I had received -- that I had spoken to the First 

1 0 lady that day in the afternoon about the story that had brake 
1 1 in the morning and I related to the President my convers&n 
1 2 with the Fii Lady and the &mversaticm went as follows: 
1 3 The First Lady said that she was distressed that 
1 4 the President was being attacked, in her view, for political 
1 5 motives, for his ministry of a troubled person. She said 

i 1 6 thattllePrcsidentministers totroubledpeopleallthetim, 
1 7 that he has ministered to -- and he does so out of religious 
1 8 conviction and personal tcmpemment. She said to me on that 
1 9 occasion, “If you knew his mother, you would understand it.” 
2 0 As a matter of fats I did know his mother and 0~0: 
2 1 spentawholedaywithherinArkansasaaareportcrandIdo 
2 2 understand it. She was a very open-hearted person. 
2 3 And the First Lady said he had done this dozens if 
2 4 not hundreds of times with people, the President came from a 
2 5 brokenhomcandthiswasvayhardtopreventhimfrom~ 

Page 4t 
I that’s on the table? 
2 A I am. I wonder if you could just restate it, 
3 please? 
1 Q I probably can’t restate it verbatim. 
5 A That’s quite aB right. 
5 Q But what we want to know initially is everything 
7 you remember about this - as I understand from your 
3 testimony last time, it was approximately a 3O-mlnute meet& 
J withthePresidentwithinaweek&ertheJanuary21st 
) W&ington Post story which broke in the legitimate press the 
I Lewinskystory. 
2 So our question is tell us everything you remember 
i about the circumstances and the content -- the CircumstaDccs 
r of the meeting and the content of the discussions in the 
5 meeting. 
5 A I’m happy to do so. I recaII that it was January 
I 2lst, the day that the story broke. I recalled that more 
1 precisely after you had asked me the initial question. It 
P was in the early evening. It was a week before the state of 
) the union address. 
1 I was a principal writer of the state of the union 
! andwasworkingonthatattbesametimethatIwasworking 
i on the visit of British Prime Minister Tony Blair, for which 
I I had major responsibilities. He’s an old friend of mine, I 
i introduced him to the President and the Fii Lady, and I act 
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1 to minster to these troubled people. 
2 So I related that conversation to the President 
3 And I told him my opinion because it is my duty to offer him 
4 candid and frank advice. And I said to him that I tmde.rsznd 
5 that you feel this -way, but - 
6 Q Feel what way? 
7 A That you w_vt to minister to troubled people, that 
B you feel compassionate, but that part of the problem with 
9 troubled People is that they’re very troubled and you were 
D able to do this before and I know you’ve done this since with 
1 many people - and I know of these incidents, I know of - 
2 and they’re not done for publicity at aII. 
3 IknowofawomaninArkansaswboclalmshesa~zd 
4 her from suicide by helping her out. I said, “Howaer, 
5 you’re presicient-ancl &esetmubled.peopleum~ust-&!ct3wu 
6 in incredible messesandyoujust-Iknowyoudon’twant 
7 to, but you have to cut yourself off from .them.” 
5 And he said, “It’s very difficult for me to do 
? that, given how I am. I want to help people.” 
3 I said the he reaIIy shouldn’t - “You really need 
I tonotdothatatthispoinfthatyoucan’tgetnear~~ 
2 who is even remotely crazy. You’xe president.” 
3 He said to me that - DickMorris had caBed him. 
4 Now, I know Dick Morris, the political consultant who had 
5 helped the administration in the reelection campaign and I 
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Page 4 
know Dick Morris very well, so the President and have I hav 
discussed Dick Morris in the past. 

He said Dick Morris had called him that day and he 
said that Dick had told him that Nixon -- he had read tl 
newspaper and be said, ‘You know, Nixon could have survived 

Watergate if he had gone on television and given an address 
and said everything he had done wrong and got it all out in 
the beginning.” 

And I said to the President, “What have you done 
wrong?” And be said, “Nothing. I haven’t done anything 
wrong.” I said, “Well, then, that’s one of the stupidest 
ideas I’ve ever heard. Why would you do that if you’ve Dora 
nothing wrong?” 

And it was at that point that he gave his account 
ofwhatbgdhappeaedtomeandbesaidthatMonica_andil 
-vayfast.‘&said/MonieaLewin&ycameatmCand 
made a sexual demand on me.” He rebuffed her. He said, 
“I’ve gone down that road before, I’ve caused pain for a lot 
of people and I’m not going to do that again.” 

She threatened him. She said that she would tell 
people the$d had an affair, that she was known as the 
stallreramongherpeers,andthatshehateditandifshebad 

3 anaffairorsaidshehadanaffairthenshewouldn’tbethe 
4 stalker any more. 
5 And I repeated to the President that he really 
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needednevertobenearpeoplewhoweretroubledlikethis, 
that it was just - be needed not to be near troubled people 
likethis. AndIsaid,“Youneedtofmdsomesuxzfooting 
here, some solid ground” 

And he said, “I feel Iike a character in a novel. 
I feel like somebody who is surrounded by an oppressive 
force that is creating a lie about me and I can’t get 
thetruthout Ifee.llikf3thecharacterinthenovel 
Darkness at Noon.” 

AndIsaidtohim,Isaid,“Wbenthisbappenedwith 
Monica Lewin&y, were you alone?” He said, “Well, I was 
within eyesight or earshot of someone.” 

I said, “YOU know, there are press reports that yet 
made phone calls to her and that there’s voice mail. Did you 
make phone calls to her?” 

Hesaidtbatbe RZlElll~CaUiDgberWhenBetty 
Cunie’s brother died and that be left a message on her voice 
machine that Betty’s brother had died and be said she was 
close to Betty and had been very kind to Betty. And that’s 
what he recalIed_ 
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And then we went on into - I said, “You need 
to find some solid ground here,” and then we went into I 
discussion of the state of the union address. 

Q Is that everything that you remember about that 
conversation with the President? 
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1 A It is. 
2 Q On that day? 
3 A It is. 
4 MR. UTSENESERG: We obviously will have a lot of 
5 follow-up quenions based upon that. I’m going to ask you I? 
6 you’ll step outide for just a moment or two so I can discuss 
7 scheduling issues with the grand jury. 
8 May thz witness be excused? 
9 THE FOREPERSON: Y-3, he may. 

10 MR. WISENBERG: 1’11 ask you to go back out where 
II your attorney is and we’ll come get you. 
12 THE ulTNE.Ss: -sIi.Ix. Thank you. 

13 THE FOREPERSON: Thank you.’ 

14 (Witness excused. Witness recalled.) 
I5 MR. WISA’BERG: bt the mxrd @ect that witness 

16 has rkmtertx! the grand jury&o& 
17 Madam Foreperson, do we still have a quorum? 
L8 THE FOREPERSON: Yes, sir. We do. 
19 MR. WISESBERG: Any unauthorized people present in 

!O the grand jury room? 
!1 THE FOREPERSON: There are none. 
!2 First-I.&y,-youartstiIltmderuath 
!3 THE WITNESS: Thank you. 
!4 BY MR. UTSENBERG: 

!5 Q First Lady, I think you heard me mention to your 

Page 52 
attomeythatwewillbeaskingyoubackormaretechnically 
requiring you to be back, 

A Well, I’m happy to answer questions. 
Q But I have a few questions on this topic, on what 

you’ve just told us about the discussion. m first is did 

the President say that part of his rnin$try -- did he tell 
youthatpartofbisminis&ywithMs.I&nskyinanyway, 
shapeorformwasinengaginginapykindofsexualactivity 
with her? 

A Hetoldmetbeopposite. Hetold,metbatsbecame 
wtohimandthathehadtoldherbecouldn’thavesexual 
relations with her and that sbe.&reatened him. That is what 
he told rnc. 

Q Which leads me to my next question. Did he 
indicate wbenthiscf3nenn RU.S? 

.A No. I don’t know when it wo$d be and he didn’t 
mention any date. 

Q AI1 right He didn’t say anything that would lead 
you to believe - give you a rough&&a of when this 
occurred? 

A No. I don’t have any idea. 
Q Okay. And you mentioned a conversation you bad had 

apparently earlier in the day .wi$ the First Lady that yol 
relayed to him. I take it he did nqthing to deny the things 
the First Lady had told you. 1 
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Q In other words, be didn’t say anything like, 
“What is she talking about, I minister to people? That’s 
ridiculous, I don’t do that.” He didn’t deny the s~enaric 
presented to you, the facts presented to you by the First 
Lady. Is that correct? 

A No. He -- 
Q No, he did not deny that? 
A No, he did not deny that be often helps troubled 

individuals. 
Q And did the First Lady indicate to you in her 

discussion how she had this information about Ms. Lcwinsky 
being someone the President ministered to? That is to say, 
did she indicate in this conversation, we’ll get into other 
conversations the next time you’re here, but in this 
conversation did she indicate to you her source of 
information? Whether she herself knew things about Monica 
from over a time period or whether this had all come from the 
President? 

A She indicated to me no source whatsoever. 
MR. WISENBERG: Okay. All right. If there are no 

further questions, we will be -- either myself or Mr. Bennett 
will be in contact with your attorneys about your next 
appearancehereandIhopeitcanbefairlysoonsothatwe 
can not lose the thread. 

June 4,1998 

Page 54 
1 May the witness be excused? 
2 THEFoREPER~OM Yes,bemay. 
3 TTIE~~~ESS: Thankyouvezy muchandx’llbe 
4 SeeingyouallsooIl. 

5 THEFOREPERSON: Thank you. 

6 THE~~NESS: Allrighk Haveagoodday. 
7 THEFOREPERSON: ThankyOu 

8 (Thewitnesswasexcused.) 

9 (Whereupon, at 4:44 pm., the taking of testimony 
o inthepresenceofafullqwnunoftheGrandJurywas 
1 concluded.) 
2 ***** 
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OFIiICII OF ‘1‘1115 INDEPENDENT COUNSEL 

A conversation that occurred at approximately 2:OOpm in 
the hallway adjacent to Grand Jury room number three, third 
floor, E. BARRETT PRETTYMAN U. S. Court House, 333 Constituion 
Avenue NW, Washington, D.C. 20001-2866 was witnessed by writer. 
The participants were SOLOMON L. WISENBERG, Deputy Independent 
Counsel; WILLIAM A. MCDANIEL JR., attorney for SIDNEY BLUMENTHAL; 
JO BENNETT MARSH, attorney for BLUMENTHAL; and SIDNEY BLUMENTHAL. 
The conversation occurred just prior to the commencement of the 
Grand Jury session. 

WISENBERG stated that he was going to ask BLUME ,L to 
answer all questions that BLUMENTHAL had not answered ir 1 
previous grand jury inasmuch as JUDGE JOHNSON has orders lem 
answered_ BLUMENTHAL started to respond and was immediaL=sf 
advised by MCDANIEL that he was not to answer as he, MCDANIEL, 
would respond. MCDANIEL said that he did not know what the 
questions were. WISENBERG said that he would tell MCDANIEL what 
areas were covered in the previous. grand jury testimony of 
BLUMENTHAL but that it must be understood that this was not a 
violation of Rule 6E. MCDANIEL agreed that it was not. 

WISENBERG said that the questions would be about direct 
statements the President made to BLUMENTHAL to include any other 
information BLUMENTHAL received indirectly from the President. 
The second area would be about any statements that HILLARY 
CLINTON made 'to BLUMENTHAL to include any other information 
BLUMENTHAL received indirectly from Mrs,C!LINTON, The third area 
concerned the two daily meetings that occurred at,the White 
House. MCDANIEL indicated that he understood and did not dispute 
the planned line of questioning. MARSH and BLUMENTHAL said 
nothing. 

06/04/98 WASHINGTON, D .C. 29D OIC LR 35063 
Investigation on at File # 

06/05/98 
Date dictated 
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PROCEEDINGS 

~t=upon, 
SIDNEY BLUh%ENTHAL 

was recalled as a witness and, having been fifit duly sworn 
by the Foreperson of the Grand Jury, was examined and 
testified further as follows: 

EXAh4INATION 

BY MS. IMMERGUT: 

Q Good afternoon, Mr. Blumenthal. 
A Good afternoon to you, and everyone else. 
Q Again, for the record, I’m Karin Immergut, and 

seated with me is Stephen Binhak from the Office of the 
Independent Counsel. 

Could you please state and spell your full name for 

the record? 
A Yes. My name is Sidney Blumenthal. It’s 

S-i-d-n-y, first name, last name Blumenthal, 
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attorneys with YOU. Could YOU pka.w state for the record 
what their names are? 

A I have my own attorney, William McDaniel, here, and 
I have an attorney from the Office of the Legal Counsel from 

the White House, Cheryl Mills. 
Q And, as you know, if any question arises that you 

wish to consult with your counsel on, that’s tine as long as 

it does not disrupt the grand jury process, and if you could 
just tell me that you would like to go speak with your 

counsel, we’ll try to accommodate that. 
A Thank you. 
Q You also have a Fifth Amendment to refuse to answer 

any question which, if answered truthfully, would tend to 

incriminate you. Do you understand that right? 
A Ido. 
Q Because you are before the grand jury, however, you 

must testify truthfully in these proceedings, and if you do 

not testify truthfully, you are subject to the penalty of 

peiurU* 
A I understand. I 
Q Do you have any questions before we begin? : 
A No. 
Q I’d like to start really where you left off in the 1 

proceedings of June 4, 1998. You mentioned that you had hd 

a 30-minute discussion with the President concemine Monica 1 
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Page 4 
Lewinsky. Do you recall that testimony? 

A I do. 
Q Specifically I’m interested in talking to you a 

little bit about certain areas. You mentioned that during 
that 30-minute talk the President said to you that, “Monica 

made a sexual demand on me,” and that he rebuffed her. 
Do you r&all that testimony? 

A IdO. 

Q You ah testified that you recounted to the 

President stakments that Hillary Rodham Clinton, the Fkt 
Lady, bad made to you that the President was being attacked 
for political motives for his ministry of a troubled pason. 

Do you recall that testimony? 
A I do. 
Q And is that rendition to the testimony I’ve recited 

to you accurate, to the best of your knowledge? 
A Well, I think that the First Lady recounted to me 

that she was very distressed that the President was being 
attacked, and she related to me that he was a very 
compassionate person, and that he had expressed a very warm 

interest in helping troubled people over the years, and she 
had known of dozens, if not hundreds, of cases. 

And that’s - that‘s about what I said. 
Q And that’s what you relayed to the President,~that 

you had had that conversation with the First Lady. 

:i here twice, I just want to quickly go over with you certain 
:2 rights that you have as a witness before this grand jury. 
:3 A PbSe. 

!4 Q As you know, you do have a right to have an 
15 attomev oresent outside, and I did notice that you have two 

Page 1 - Page 4 



190 

In Re: Grand Jury Proceedings Multi-Page TM Thursday, June 25,1998 
4 

Page 5 
1 A I believe I had said that, yes. 
2 Q Did the President tell you that he ministered, if 
3 you will, to Monica Lewinsky? 
4 A He said that -- he didn’t USC the word “minister.” 
5 He said he had tried to help troubled people. 
6 Q And when he said that, did you understand him to be 
7 referring to Monica Lewinsky? 
8 A I understood that. 
9 Q And, specifically, in that conversation -- I’m 
0 directing you to the 30-minute conversation that you 
1 previously testified about -- is it fair to say the substance 
2 of that conversation was all about Monica Lewinsky? 
3 A It was not all about that at all. As I testified 
4 before, the time of this conversation was in the period 
s leading up to the State of the Union address, and right 
6 before the visit of British Prime Minister Tony Blair, fo: 
7 which I had major responsibilities. 
8 Q Okay. And, actually, I don’t mean to cut you off, 
9 but with respect to the issue -- in terms of speaking about 
0 women generally, he was speaking about Monica Lewinsky when 
1 you were talking about what had appeared in the news media; 
2 is that correct? 
3 A Well, we were speaking about that story that had 
4 appeared that morning. 
5 Q Okay. 

Page 6 
1 A Right. But we also discussed national security 
2 matters and the State of the Union address. 
3 Q That were wholly unrelated to anything regarding 
4 Lewinsky. 
5 AColXCt.. 
6 Q You just stated that the story had appeared that 
7 morning. Arc you referring to January 21,1998? 
8 A Yes, right. 
9 Q When you testified previously I believe you were 
o not sure the exact date on which you had the 30-minute 
1 conversation. 
2 A The first time I testified I was unsure. I 
3 searched my memory. And the last time I testified I fixed it 
4 on that day. 
5 Q So the best of your recoIlerZion is, on the very 
5 day, January 21 st -- 
7 A Yes, yes. 
s Q And I apologize. You do have to wait until I 
1 finish the question, and I’lI have to wait until you finish - 
3 - 
I A Excuse me. 
2 Q --just so the reporter can get it down. 
3 Is there anything that you have looked at or anyone 
4 you’ve spoken to that has jogged your memory about when the 
5 conversation with the President occurred? 

Page 7 
I A No. I simply went Over my memory u& my attorney. 
? Q Okay. Other than with your attorney. have you I 
3 spoken uith anyone else about your grand jw vstimony al 
4 either of the two times that you’ve testified before this 
5 grand jury? 
6 A I have not spoken with anybody about IT,)‘ grand jury 
7 testimony pertaining to the executive privilege issue or 
8 anything covered by it -- 
9 Q So you’ve not -- 
0 A -- besides my attorney and my wife. 
1 Q Okay. During the daily meetings that you 
2 previously testified about, the morning and evening meetings 
3 discussing media strategy, have you discussed what the 
4 President told you January 21,1998? 
5 A No, I have not discussed it in any of those 
6 meetings. 
7 Q Going back now to your conversation of that date 
8 with the President, when the President told you that he -- or 
9 what word did he use when he was -- he didn’t use 
o “ministered.” Wbat word did he use with regard to what he 
I was doing with Monica L&win&y? 
2 A I can’t recall exactly, but I think he said that -- 
3 he used the word “troubled.” “Help” is the verb, I believe. 
4 Q Okay. So that he was helping Monica Lewinsky. 
5 Did he state -- again referring to when she 

Page cI 
1 allegedly made a sexual advance to him, do you have any 
2 recollection from his statanents about when that occurred? 
3 A No. 
4 Q Didbestatewhetberornotanycmeelsewaspresent 
5 during that sexual advance? 
6 A I testified ppviously that he had told me that 
7 someone was ahvays within either, I guess, eyesight or 
8 earshot 
9 Q Andwhatdidyouunderstandhimtomeanbythat? 
0 A Thatsomeonecouldhearhimorseehim. 
1 Q Now, wixm you had this cmwersatim with the 
2 President on January 21,1998, were you alone with him? 
3 A Yes. 
4 Q You mentioned previously that you wen in the oval 
5 Office withhim. 
5 A Right. 
1 Q Was the door closed? 
3 A Yes. 
? Q Was anybody within eyeshot, to your knowledge? 
1 A Yes. 
I Qwho? 

2 A I believe Betty Currie was-in the outer Oval. 
3 Q Wasitothawise-butshewasn’tintberoomwith 
4 you. 
5 A No. 

Page 5 - Page 8 
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Page l( 
conversation on January 21,1998, describe bow many times he 

had tried to help her? 
A No. 
Q Did the President tell you whether he’d talked to 

anybody else about Monica Lewinsky making a sexual advance 

towards him? 

A No. 
Q There have been llcws reports stating that Monica 

Lewin&y visited the president, or the white House 37 times. 
Have you ever talked to the President about that? 

A No. 
Q Did the President ever tell you how many times 

Monica Lewinsky has come to visit him in the Oval Office? 
A No. 
Q Did you ever ask him? 
A No. 
Q Did you ever talk to the President about his 

deposition testimony in the Paula Jones case? 
A I talked to him, present with others, in a pre- 

briefing, in which he was preparing to meet to have a press 

conference before -- this was after the story appeared in The 
Washington Post. It was leaked to The Post, and we don’t 
know how it was leaked to ‘l%e Post. It appeared in The Post 
we didn’t know if it’s a true deposition, and we were 
preparing the President for a press briefing. 

ti- 

Page 5 

Q To your knowledge, was Betty Currie able to hear 
the conversation? 

A I doubt it. I don’t think so. 
Q Okay. So in that case nobody would have actual11 

hcen in earshot. 
A No, no one else would have -- would have heard i, 
Q Do you have any knowledge about whether there are 

video cameras in the Oval Office? 
A I have no howledge. 

Q What about in the study? 
A I have no knowledge. 

Q Has there ever heen my discussion in your presence 

of viden cameras record& anything bcbvcm tirz Rsident and 

Monica Lewinsky? 
A No, besides, you know, the CNN clip I’ve seen ove 

and over again on television. 
Q, But what about during the daily meetings, has 

anyone discussed any videotape recordings of the President 
meeting with Monica Lewinsky? 

A No. 
Q When the President told you that he was helping 

Monica Lcwinsky, did he describe how he was going about 
helping her? 

A No. 
Q Did the President during that 30-minute 

Pagem Thursday, June 25, 1998 

Page I I 

1 Q So your meeting with the President occurred after 
2 his deposition in the Paula Jones matter. 
3 A Right. 

4 Q Did you have any conversations with him prior to 
5 his January 17th deposition in the Paula Jones matter’? 

6 A No. 
7 Q So no conversations about what he was going to 
8 testify at his deposition. 
9 A No. 
IO Q What about during that press debriefing after the 
I J deposition testimony, did he tell you what he had said during 
12 the testimony about his relationship with Monica lxwinsky? 
13 A No. 
14 Q And I’m assuming - well, did you ever ask him what 
IS he hiid testified about? 
16 A No. It -- no. 
17 Q Did anyone -- you mentioned other people were 
I 8 present during that conversation. Who else was present 
19 during the debriefing? 
!O A It was not a debriefing, it was a pre-briefing. It 
!I was -- we do this almnst~~eryday.wi.th&epresiden~ When 
!2 the President goes out to make an announcement or to sign a 
23 bill, a number of us always meet with the President and 
!4 prepare him for possible questions from the press, and we 
~5 talk about what the events of the day might have been, and 
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Page 12 
different teams come in. 

So, for example, Sandy Berger, the National 
Security Adviser, will come in to brief the President about 
national security issues that might arise. Gene Sperling 
tbeheadoftheNationalEconomicCouncil,willcomeinand 
will discuss exxmomic issues. sametimes secretary Rubin 
comes. 

Q Andinthiscase,I’massumingthatthe- 
A And I would assume that - I’m sure that 

representatives of the. Counsel’s office m present, lxxause 
when there are issues related to this they are present. So 
it would have hem Chuck Ruff and others, plus a small group 
of senior advisers. 

I’m sure Rahm Ernanuelpas there, Paul Begala, 
myself. McCuny was probably tlm~ Mike M&my, tbc prss 

secretary. 

Q Did anyone ask the President how he had testified 
at his deposition about Monica L..ewinsky? 

A No. 
Q Did the President tell anyone in your presence how 

he had testified at his deposition about Monica Lewinsky? 
A No. 
Q And let me understand this. This was a pre- 

briefing about an article that had come out talking about his 
deposition during which k testified - 
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Page 12 
A I can’t remember the exact incident, but the 

President was going to go out and say something, make some 
sort of announcement. We always prepare the President, and 

so the question was what issues will come up, and that day 
that article had appeared in The Washington Post. So our job 
is to prepare the President for his answers. 

Q And with respect to -- when you say “that article.” 

just for the benefit of the grand jurors -- 
A There was an article that appeared in The 

Washington Post by Peter Baker, who’s a reporter for The 
Post, in which he reported that he had come into possession 
of the President’s deposition, and he related in great detail 
what was in that deposition. 

Q And do you recall whether the article stated 
anything about what the President said about his relationship 
with Monica Lewinsky during his deposition? 

A As I recall, the article stated that he had denied 
having a sexual relationship with her. 

Q Did you actually participate in the pre-briefing of 
the President that day? 

A SUre. 
Q Did you give the President any advice about what to 

say about Monica Lewinsky or his testimony about Monica 
Lewinsky? 

A kf.rr~hXUIL 

Page 14 
1 Q And what advice did you give him? 
2 A “I can’t comment on that matter.” That’s what the 
3 President says. “I’ve already spoken to that matter, and I 
4 can’t comment.” 
5 That’s his answer on all of these questions. 
6 Q Okay, I’m perhaps just confused. You instructed - 
7 what is it that you stated to him? 
8 A That. That’s what he always says in response to 
9 these questions. That‘s what we always advise him. 
0 Q Okay. So you advised him that he should say, “I 
1 can’t comment” 
2 A Right. 
3 Q But is it fair to say that you actually didn’t ask 
4 him about the truth was during any kind of pre-briefing? 
5 A No. 
6 Q Back for a moment to the issue of the sexual 
7 advance as described to you by the President, you mentioned 
8 at least that the President stated that he was alone at the 
9 time with Monica Lewinsky; is that correct? 
D A ~&&UUIL 
1 Q Did he explain to you what kind of sexual advance 
2 she made? 
3 A No. 
4 Q Did the President tell you how many times -- and 1 
5 want to -- has the President ever told YOU how many times be 
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Page 15 
met with Monica Lewinsky? 

A No. 
Q Did the President tell you whether be met with 

Monica Lewinshy even after she had made a sexual advance’: 

A No, he didn’t tell me anything. 
Q Have you heard from anybody else how many times the 

President met with Monica kainsky? 
A No. 
Q And when I ask how many times, have you ever heard 

that he met with her -- not from news reports. Have you ever 

heard from anyone else that he’s met with her more than once 

alone? 
A I’ve never beard from anyone. 
Q In your conversation with the President when he 

stated that Monica Lewinsky threatened to disclose an affair, 
or fabricate an affair in a public disclosure, did you 
understand him to be saying that if the President didn’t 
concede or didn’t agree to have some kind of sexual contact 

with her, that she would report an affair? 
A My understanding was that she demanded to have 

sexual relations. He rejected her. Artd shesaid that -- 
this is - I recall him saying - that, “They call me The 
Stalker.” That’s what Lewinsky said. “And if I can say we 
had an affair, then they won’t call me that,” something like 
that. 

Page 1, 
1 Q Now, you previously characterized Ms. Lvinsky’s 
2 comments to the President as a thxcat, if you will. 
3 A Right, yeah, I would interpret - that’s my 
4 understanding. 
5 Q so, according to the president, she wanted him to 
6 have some sexti_~tact and tbreatenedtoexjmseaaaffair 
7 ifkdidtl’t. 
8 A Well, I don’t know. I don‘t leap to that 
9 conclusion. 
0 Q Okay. 
1 A I don’t know. 
2 Q How did you respond to the President when he 
3 claimed that he had been threatened by Ms. Lewinsky? 
4 A Idon’trecallexactlywhatIsaidtohim. 
5 Q Did the Resident make clear to you to whom Monica 
6 Lewinsky was going to expose their affair? 
7 A No. 
8 Q Did the President ever tell you he reported Ms. 
9 Lewinsky’s threats to anyone? 
D A No. 
1 Q In response to my question how you responded to the 
2 President’s story about a threacor discussion about a 
3 threat from Ms. Lewinsky, you mentioned you didn’t recall 
4 specifically. Do you recall generally the nature of your 
5 resoonse to the President? I 
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Page 17 
A It was generally sympathetic to the President. Am 

I certainly believed his story. It was a very heartfelt 
story, he was pouring out his heart, and I believed him. 

Q When he was pouring out his heart, if you will, did 
be tell you that be had met with Monica LewinLy several 
times before she’d made the sexual advance? 

A Never told me that. 
Q So did you have any idea from your discussion with 

him, which lasted -- well, part of that 30-minute period, 
that he had met ber more than once, or been alooe with her 
more than once? 

A I had no idea. No, he didn’t tell me anything like 
that. 

Q Did you do anything to document the fact that the 
President reported a threat to you? 

A No. 
Q Did you alert anyone else in the White House that 

the President had, in fact, been threatened by Monica 
Lewinsky? 

A No. 
Q Is that consistent with White House policy, not t0 

report threats on the President? 
A This wasn’t a physical threat. 
Q Nevertheless, it would be quite damaging. Isn’t 

that fair to say? 

Page 18 
1 A Well, let me consult my attorney, if you would. Do 
2 you mind if I go out? 
3 Q Okay. 
4 AThaIikS. 
5 Ms. IMMERGUT: And, for the record, the time is 
6 2:oo p.m. 
7 p witness was excused to confer with counsel.) 
8 MS. IMMERGUT: Madam Foreperson do we have a 
9 quorum 
0 THE FOREPERSON: Yes, we certainly do. 
1 Ms. IMMERGUT: Any unauthorized persons present? 
2 THE FOREPERSON: There are none. 
3 Mr. Blumenthal - 
4 THE wl7Xss: Yes. 
5 THJZ FOREF’ERSONz - you are still under oath. 
6 THE WITNESS: Thank you. 
7 BY Ms. MMERGUTz 
8 Q Would you like me to repeat the last question? 
9 A If you would. 
‘0 Q Is it consistent with White House policy not to 
:I report threats to the President? 
12 A All I know about Whik House policy abut threats 
3 is that if there’s a physical threat, I would report it to 
14 the Secret service. And beyond that, I don’t know anything 
15 about that. 

1 
Page 19 

1 Q How long have you been in the White How, sir? 
2 A Since August 11, 1997. 
3 Q With respect to threats that don’t necessaril) 
4 involve -- that involve damage to the President polkidly, 
5 is there any policy that you’ve become aware of, fom-& or 
6 informal, of reporting those threats to someone else? 
7 A Well, nothing like this. I know nothing about 
8 anything like this. 
9 Q And, I’m sorry, I’ve been reminded -- 
0 A That’s all light. 
1 Q I’ve been reminded to note for the record that you 
2 returned at 2:lO. 
3 A Thank you. 
4 Q Just so I understand, because nothing quite like 
5 this h& happened, that you’re not aware of any informal or 
6 formal policy. 
7 A No, I never heard of anything like this. 
8 Q But were you surprised that somebody had ma& a -- 
9 or that Monica Lewinsky had threatened the President in the 
10 way he described? 
!1 A Mm-hmm. 
12 Q You have to -- 
13 A Yes. 
14 Q Yes. And that, nevertheless, you didn’t report it 
I5 to anyone? 
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Page 20 
A No. 
Q Did you -- and I don’t mean to be repetitive, but 

did you report, for example, to Mike McCurry that there could 
be something coming down the pike that could be very 

damaging - 
A No. 

Q- to the?resident? And, again, I have to ask you 
tojust-evenifyouknowwhattherestofmyquestion 
is - 

A That’s all right. 
Q - you just have to wait for -- 
A sure, I will. 
Q On any other occasion has the President told you 

that a woman threatened to fabricate an affair with him? 
A No. 
Q So the instance, or the conversation with the 

President about Monica Lewinsky, that’s tbe fust time, ever, 
you’ve heard that a woman threatened to publicly allege ti 
affair with the President. 

A YCS. 

Q Have you ever had a discussion with people in the 
White House or been present during any meetings wlxx the 
allegation has come up that other women are fabricating an 
affair with the President? 

A We’ve discussed news stories that arose out of the 
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1 Jones case, which was dismissed by the judgg as having no 
2 basis, in which there were allegations made against the 
3 President, and these were stories that were in the press. 

4 Q 
5 A 
6 Q 
7 in? 
8 A 
9 Q 

And did you discuss those with the President? 
No. 
So what forum did you discuss those news stories 

In strategy meetings. 
And would that include the daily meetings, the 
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o morning and the evening meetings? 
I. A Yes. 
2 Q And who were the names of the women that you 
3 discussed in that context, that there had been news stories 
4 about and public allegations of an affair with the President? 
5 A As I recall. we discussed Paula Jones. Kathleen 

1 So -- there may have been others. 

2 Q Wasthat- 
3 A_ yes. 
4 Q When you say that that was a complete and utter 
5 fraudulent allegation -- 

Page 22 
1 A In my view, yes. 

2 Q -- is your opinion based cm discussions with anyone 
3 about the basis for that allegation? 
4 A My opinion is based on the fact - on published 
5 material. Namely, that the aIlegation was made by a person 

1 So that’s - you Imow, that’s really 
2 unsubstantiated hearsay. 
3 Q Okay. So your opinion is based on the news stories 
4 that you’ve read. 

5 A Right. 
6 Q Did you confirm your opinion or discuss those 
7 allegations with the President? 
8 A No. 
9 Q Did you discuss them with the First Lady? 
:0 A No. 
:1 Q Did you discuss them at any of the daily meetings? 
:2 A Yes. 
13 Q And when you say you discussed them, could you 
:4 describe the nature of your discussion in this forum? 
:5 A We discussed the press coverage. 

t 

I 

Pag: 23 
1 Q Did you discuss how to combat the press covemge” 
2 A Well, we discussed what the White House might s?:,. I 
3 about this. 
4 Q And what did you -- 
5 A Because we’d give responses. 
6 Q Okay. And did you provide any advice in that 
7 meeting about what the White House might say? 
8 A Well, I think there was general agreement among 
9 everyone that this was an outrageous allegation, and that we 

IO ought to say so. 
11 Q And what about -- was the President .brought into 
12 any of those meetings? 
13 A No. He’s never brought in. 

14 Q what about -- we’ve mentioned -- and that’s_ 
IS mat you’ve described. What about with regard to 
16 the others? Did you adopt the same policy or was there some 
17 different discussion about those other allegations made by 
18 the other women? 
19 A Well, many of these matters were handled by the 
!O President’s attorney, Robert Bennett. So we would simply no 
~1 handle them directly. 
!2 Q The discussions were handled by him or -- 

!3 A &just - even the press response. 
!4 Q Was there discussion about the fact that these 
~5 women appeared on the Paula Jones case witness list? 

Page 2_, 
1 A Wasthere-- 
2 Q Discussionaboutthefact~tallofthosewomen’s 
3 names appeared on the Paula Jones witness list? 
4 A I don’t recall that specific&y, but I’m sum that 
5 we noted that they were on - listed by Jones’s attorneys. 

6 Q So you’r’e swim that each Of the nameS yOU’VZ 
7 mentionedwere,infac$onthePaulaJoneswitnesslist. 
8 ARight 
9 Q And you had discussions with some of the otbz 
10 representatives from the White House about that fact 

II A Right. 
12 Q And what was the nature of your discussion about 
13 thefactt.hattheyappearedcmthewitnessIist? 
14 A Nothing until there were press stories. 
I5 Q Was there any discussion about contacting any of 
16 those women prior to their depositions? 

I7 A No, no. 
Q And you, again, personally have not had a I8 

19 discussion with the President about any of the women you’ve 
zo mentioned; is that correct? Or have you? 
11 A I bad a discussion with bim about Kathleen WilIey. 
22 Q And could you describe that discussion? 
23 A He told me that she had come to visit him, I 
24 believe -- I don’t recall the date, but it was the day her 
25 husband k&d himself. And be told me that she was vay 

Page 21 - Page 24 
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Page 2: 
upset and shaky, and he tried to calm her down, that hzz 
hugged her and asked her if she was all right, and that h 
thought that he had made her feel more comfortable. 

Q Did the President ever tell you that Kathleen 
Willey made a sexual advance on him? 

A No. 
Q Did the President ever tell you that he’d had some 

sort of contact with Kathleen WitIcy once her name appeared 
on the Paula Jones witness list? 

A No. 
Q Has the President ever told you about any other 

women making sexual advances on him that he rebuffed? 
A No. 
Q You’ve testified previously, again, about this 30- 

minute conversation with the President, that during that he 
told you that he bad “done nothing wmng.” Do you recall 
that testimony that you gave? 

A I don’t recall it exactly - 
Q Okay. 
A -- but that’s -- that’s my understanding. 
Q Perhaps it will refresh your recollection if I 

represent to you that it’s on the heels of your discussion - 
3 or the President telling you that a Mr. Morris contacted 
4 him-- 

5 A Oh, I recall that, yes. 
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-- about Nixon. 
ThaVs right. 

Page 26 

And is that a fair rendition of the President’s - 
Absolutely, yes. 
And, again, I hate to stop you 
YeS. 
You have to wait until I finish the whole question. 
I’m. sorry. 
Is it a fair rendition that the President did say 

wyou that with regard to Monica Lewimky, he had done 
nothing wrong? 

A Yes. 
Q WhatdidyouunderstandthePmsidenttomeanbyhe 

had done nothing wrong? 
A My understanding was that the accusations against 

him which appeared in the press that day were false, that he 
had not done anything wrong. 

Q That he had not had any sort of sexual 
relationship -- 

A He had not had a sexual relationship with her, and 
had not sought to obstruct justice or suborn perjury. 

Q Did you specifically ask the President whether he 
had received oral sex from Monica Lewinsky? 

A No. 
Q Did the President state anything to you about 
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Page 21 
receiving oral sex from Monica Lewinsky? 

A No. 
Q Did the President say anything to you about 

telephone calls with Monica Lewinsky? 
A As I testified, he -- I had said to him that there 

were reports of -- that his voice was on her voice mail, her 
tape machine at home to take messages, message machine. 

And he said to me that he could recall that after 
Betty’s brother died, he may have called Monica because 
Monica had been wry C~OSZ to Betty, and Betty didn’t have a 
way of relating to her that her brother had died, so that he 
had called and left a message that Betty’s brother had died. 

Q Did he suggest to you that that was the only call 
that he had made to Monica Lewinsky? 

A‘ That’s the only one he told me about. 
Q Did you ask him if there were any more calls than 

that? 
A I said -- he said that’s the only one he could 

remember. 
Q Have there been any strategy discussions which 

talked about calls the President bar made JD Monira kwinky? 
A No. 
Q So at the daily meetings it’s never been discussed 

whether or not there were -- thez’s evidence of more calls 
from the President to Monica Lewinsky. 
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Page 28 
A No, not to my knowledge. 
Q And I actually want to ask you some additional 

things about the calls in just a moment, but I did want to 
ask you again - back to the President’s statement that he 
had done nothing wrong. 

Whe4ltheMonicaLewin&storywasftireported 
making the allegations of a sexual affair between the 
President and Monica L.ewi&y, why didn’t the President just 
comcoutandsayhchadQnc~wrongandthatitwasn’t 
true? 

A Well, let me consult White House legal counsel 
standing outside, and I’ll be right back. 

Q Okay. And the time is now 2:21. 
A Thank you. 

(The witness was excused to confer with counsel.) 
Ms. IMMJZRGUT: If the record could reflect that the 

time is now 2135. 
THE FOREPERSON: Mr. Blumenthal, you are still 

under oath. 
THE WlTNESS: Thank you. 
MS. IMMERGUT: And, Madam Foreperson, for the 

record, do we have a quorum? 
THE FOREPERSON: Yes. we do. 
MS. IMMERGUT: Any unauthorized persons p&t? 
THE FOREPERSON: Absolutely none. 
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BY MS. IMhf!ZRGCT: 

Page 

Q Mr. Blumenthal. do you remember the question: 
A I do. But why don’t you restate it so everyone 

recalls it? 
Q Okay, thank you. I will do that. 

My question was, when the Monica Lewinsky story was 

first reported on January 21, 1998, in light of the 
President’s statement that he had done nothing wrong, why 
didn’t the President just come out and say that to the press? 

A The President did say that to the press. He has 
said that he had no sexual relationship with Monica Lewins 
and that he never asked anybody to lie. And he has sa 
that, on numerous occasions. 

Q All right. Do you recall a press conference with 
Mike McCuny in which he said that .it’s a complicated star 
and the evidence will come. out? Do you remember that? 

A Mm-hmm, yes, I do. 
Q Why didn’t he just report that the President had 

done nothing wrong. and that he had been threatened by Monica 
Lewinsky? 

A I can’t speak for Mike McCurry. 
Q Did you, as the President’s close assistant, advis 

Mr. McCurry to come public with that story about the threa 
that Monica Lewinsky had made to the President? 

A I never told Mike McCurry what the President tc 
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16 counsel about this line of questioning. 
17 Q Okay. Well, I’ll tell you what, let me -- can we 
18 hold that question and -- 
19 A You want to give me some more questions? 
!O Q Yes. Well, actually, why don’t I proceed through 
!l an additional questian, and-5 lvfr.-Enhaku&l justmake a 
!2 note of that question -- 
!3 A Right. 

!4 Q -- and we’ll just go on with a couple of additional 
!5 questions, if that’s all right with you 

Page 1 

1t 

me. I assumed it was confidential conversation. 
Q Did you ever encourage the President to came 01 

with that story in a press conference of his own? 
A No. 
Q why not? 
A I believe the President has stated the essentials 

of the case in his statements about the fact that he’s dc 
nothing wrong. 

lxh? 

Q But is it fair to say you never told the President 
to say that Monica Lewinsky had threatened to fabricate an 
affair with him? 

A Could you restate that? 
Q Is it fair to say that you never told the President 

to publicly state that Monica Lewinsky had threatened 
fabricate an affair with him? 

A We never had a subsequent conversation about this 
matter. 
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Q So after that morning of the 2 1 st of January, 195 
you never further discussed the threat made by Monica 
Lewinsky -- 

A COIlWt. 
Q -- with the President. 
A COrIZCt. 
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Q And as you’ve testified, or anybody else. 
A Correct. Let me amend it to say that except for my 

29 Pg: 31 

, 
1 lawyer, my wife, and White House legal counsel. 
2 Q So you did n%.ite House legal counsel that the 
3 President had been threatened by Monica Lewinsb? 
4 A I told them thz essence of that story, yes. 
5 Q I thought you previously testified -- 
6 A Yes, I’d like to amend that. 
7 Q Okay. Who exactly did you report to? 
8 A I told one of the members of White House legal 
9 counsel. 

And who was that member? 
Let me come right-back. 
Is that you don’t remember who it is? 
No, I recall. 
+, and you just -- 
1 just want to go speak to the White House legal 

Page 3L 
A Right, okay. If you’lI remind me about that_ 
Q Icertainlywill. 

Did the President explain to you what Monica 
L.ewinsky’s trouble was that he was helping? 

A No. 
Q Andyou-askedhim? 
A No. 
Q Did anyone else, inch&g the First Lady, tell you 

what Monica Izwin&y’s trouble was that the Resident was 
ministering about? 

A No. 
Q You testified previously that the President told 

you during, again, that umversation of January 21st, “I’ve 
been down that road before, I’ve causedpain for a lot of 
people, and I’m not going to do that again.” 

A MIrkhmm. 
Q Wbat did $u understand him to mean by, “I’ve been 

down that road before”? 
A Iunderstoodittomeanthathehadhadan 

adulterous relationship in the past, which is something he 
made very plain to tbe American people in his “60 Minutes” 
interview with the Fti Lady, which is how he introduced 
himself to the public in, I believe it was, January 1992. 1 

4 And it’s been very well known. He ran and was elected titb 
5 the Dublic well aware uf that. I 
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Page 33 
Q Okay. So you didn’t undersand him to be referring 

__ and really I’m interested just in rhe Paula Jones witness 
list. Was he referring to those women making up storie: 
about him, or that’s not what you understood? 

A No, it’s not what I understood at all. 
Q Okay. Did -- and I apologize if I’m being 

repetitive. Did the President say anything to you about 
anyone else that could have heard the sexual advance by 
Monica Lewinsky, in his view? 

A No. 
Q Did he tell you whether he’d reported it to 

anybody? 
A No. 
Q Did he tell you whether or not, or did you ask him 

whether he had reported it to the First Lady? 
A No. 
Q And I’m sorry, I made that a compound question. 

Did he tell you that hc had reported it to the First Lady? 
A No. 
Q Did you ask him whether he had? 
A No. 
Q Did the President tell you where Monica Lzwinsk 

had ma& that sexual advance toward him? 
A No. 
Q Did he specify whether it was in the Oval Office? 

Page 34 
1 A No. 
2 Q Did you ask him whether it occurre dintheWhite 
3 House? 
4 A No, I didn’t. 

5 Q Did you understand fram his statementsthatithad, 
6 infact,occunwlintheWhiteHouse? 
7 A I assumed that, but, ultimately, I don’t know. 
8 Q Okay. Did he say whether or not Monica L&vi&y 
9 hadmadeasexualadvancetohimonmorethanoneoccasion’ 
0 A No. 
I Q Wasityourunderstandingthatitbadbeenjustone 
2 occasion, or could it have been more? 
3 A All I was told was what I’ve related. 
4 Q Okay. So just one time, as far as you understood. 
5 A Yes, that’s all I understand. 
6 Q Based on your assumption that the sexual advance 
7 occurred in the White House, did you have any understanding, 
6 or did you discuss with the President how Monica Lcwinsky got 
9 intotheWhiteHousetobeinapositiontomaketheadvance 
0 on the President? 
1 A Well, I don’t know that she -- that they were in 
2 theWhiteHouse,oriftheywere,wheretbey~orwhatthe 
3 circumstances were. I know nothing about it. 
4 Q Did you have any impression as to the timing of 
5 this sexual advance, be it in the near past or years before? 

5 

1 

1 
I 
1 

1 1 
1 
1 
1 
1 
1 
2 
2 

Y2 
2 

1 

2 
3 
4 

5 
6 
7 
8 
9 
0 
1 
2 
3 
4 

5 
6 
I 
8 

9 
10 
!I 
12 
:3 
14 
15 

Page 35 
A I have no idea. Don’t know. 
Q I’d like to get back for a moment to the issue of 

the phone calls that you mentioned previously and that you 
testified about previously. 

You did testify before that the President told that 
lx. called Monica Leknsky on at least one occasion when Betty 
Currie’s brother died. 

A Right. 
Q And did he state whether or not that was before or 

after Monica Lewinsky threatened to expose an affair with thr 
President? 

A I have no idea. 
Q Okay. Did it seem unusual to you that the 

President was essentially making a call on behalf of his 

Secietary? 
A No, not at all, not at all. The President often 

calls people, and they’re surprised. And he’s very close to 
Betty, and they have a very warm relationship, and I 
understand that Monica was very kind to Betty and very clos 
to her and -- so that doesn’t strike me as unusual at all. 

Q And when yau say tiz&esident.aftencaUs people 
and they’re surprised, do you mean he calls them at home? 

A He has called people at home, yes. 
Q And are they people that he’s friends with? 
A People he knows. 

1 Q Did he ever characterize -- aside from the sexual 
2 advance purportally ma& by Ms. Lcwinsky, did bc cbaractaize 

3 his relationship with Ms. Lewinsky to you? 
4 A No, no. I’ve testified fully what I know. 
5 Q SO in terms Of friends, he didn’t say, “she was a 
6 friend of mine: or anything to that effect. 
7 A No. = 
8 Q Did he tell you that she had worked as an intern? 
9 A No. Iknewthatfromthepressxports. 
0 Q Okay. You previously testified that that’s at 
I least the only phone call that you were aware of, or the 
2 President and you spoke about to Monica Lewinsky. 
3 Did the President discuss with you any calls that 
4 Monica Lewinsky had made to him? 
5 A No. 
6 Q Did the President tell you where he made the call 
7 from when he called Monica Lewinsky at home? 
5 A No. 
9 Q Has there been any discussion that you participated 
3 in discussing a review of White. House records to see whether 
I tberearecallsfmmtheWhiteHousetoM0nicaLewin&y? 
2 A I never participated in any such thing, and I know 
3 of no such thing. 
1 Q With respect to the phone call that you mentioned 
5 that was left on Monica’s machine, did the Pxesidcnt he left 
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I a voice mail message for Mom, on her home machine? 
2 A He suggested that he had. 
3 Q Did hc suggest that hc stated the content of the 
4 message, that it was, in fact, thaw Betty Currie’s brother 

5 had died? 

6 A Yes. 

7 Q I’d like to ask you now j?LSt about any gifts in 
8 association with the President and Monica Lewinshy. 
9 Have you ever had any discmions with anyone about 

o the President providing gifts to %. Lewinsky? 
1 A No. 
2 Q Have you ever talked to Betty Currie about any 
3 gifts from the President to Ms. Lewinsky? 
4 A No. 
5 Q Have you ever talked to Betty Currie about any 
6 gifts from Monica Lewinsky to the President? 
7 A No. 
8 Q Have you taLked to Hillary Rodham Clinton about any 
9 gifts between Monica Lewinsky and the President? 
0 A No. I’ve received gifts from the President, and 
1 I’ve given him gifts, but not about Monica Lewinsky. 
2 Q Okay. And the President didn’t offer that 
3 information to you. 
4 A No. 
5 Q Have you spoken to anyone about or has this been 
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1 discussed in any meetings, records of Monica Lewinsky’s 
2 visits to the White House? 
3 A No, not that I have any knowledge of. 
4 Q How long have you known the President? 
5 A Ten years. 

6 Q And what would you describe your relationship to 
7 be, aside hpm. obviously, collcaguts now in the White House? 
8 A I’m an assistant to the Presider& I’m a senior 
9 advisertothePresident,andIlmewhimbeforeasa-I 
0 knewhimasajoumahst. Iwasa-thegrandjurymaynot 
1 be aware of my background. 
2 I was a journalist for 30 years, and 1 was a 
3 reporteratTheWashingtonPostwhenIfiimett.he 
4 Resident. I worked at The Post fa four years. Some of you 
5 may or may not remember my bylines. I worked at The New 
6 Republic magazine, I workai at The &w Yorlca for four years 
7 asastaffwriter. I’vewrittenanumberofbooks,threeof 
8 which were New York Times Notable Books of the Year. I’ve 
9 been a playwright, screen writer. 
0 So that’s my background And I first met the 
I President at a Renaissance weekend, one of these sort of New 
2 Year’s Eve weekend events in Hilton Head, South Carolina. 
3 Q And I don’t mean to cut off that at all, but just 
4 for the purpose of time, is it fair to say that you were 
5 friends with the President or have been friends with him? 
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1 A We’ve been very friendly. I 
2 Q And are you social friends with him as well as work 
3 friends with him? 
4 A On rare occasions we get together, but I’m very 
5 friendly with the President. 
6 Q Okay. And how good do YOU think his memory is? 

I A His memory? How good do I think his memory is? 
8 I’m going to consult my counsel on that, okay? 

9 Q Okay. Why don’t we -- it is now 12 to 3:00 -- 
1 0 MR. BW: Why don’t we take a ten-minute at the 

1 1 sametime? 
1 2 MS. IMMERGUT: &eat. 
1 3 THE WITNESS: Okay, great. 
1 4 MS. IMMERGUT: Thank you very much, sir. 
1 5 ?HE~HHESS: Okay. 
1 6 (A brief recess was taken.) 
1 7 (Witness excused. Witness recalled.) 
1 8 MS. IMMERGUT: Madam Foreperson, do we have a 
1 9 quorum 
2 10 THE FOREPERSON: Yes, we do. 
2 !I MS. IMMIZRGUTZ And are there any unauthorized 
2 I2 persons present? 
2 !3 THE FOREPERSON: There are none. 
2 14 Mr. Blumenthal, you are still under oath. 
2 !5 THE WlTNESS: Thank you. 
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1 MS. IMMERGUTZ And just for the record, it is 3:05 
2 and we’ve also taken a ten-minute break during this tim 
3 period for the grand jury. 
4 BY m. IMMERGUTz 
5 Q My last question, Mr. Blumenthal, was how good is 
6 the President’s memory? Cim you answer that question’ 
7 A Ican. It’sgoodonmanythingsandnotsogoodon 
8 other things. He’s President of the United States, and lx 
9 bastodcalwiulan aiomious rangt of problems, end SoMtMcs 

1 0 evenonthingsheknowsverywell,hehastoberemindedby 
1 1 hisadvisers. AndonsomesmaUthingsthatyouwouldthink 
1 2 you would know, like a lot of us, who are around the age of 
1 3 50, he’% you know, begin&g to not remember evaytbing. 
1 4 So, for example, I can tell you that in the last 
1 5 weekhecalledmeupbecausehecouldnot remem~his-In 
1 6 does crossword puzzles, and he called me up and couldn’t 
1 7 remember Pot@ Pig’s wife’s name for a crossword puzzle. I 

:I 8 nznindaihimitwasFetunia,whichI mnunbcrcd,andhcsaid 

1 9 he should have nzmembered that. 
2 .O So that is a memory answer. 
2 ,l Q With respect to his description of the CoIWXSatiOn 

2 2 with Monica Lewinsky, was it quite detailed? 
2 
2 

2 

3 A No. It was what I related. 
4 Q Did the President say anything to you about he 
5 didn’t remember the details of what happened with him and 
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1 Monica Lewinsky? 1 

2 No. 2 

3 Did his memory appear to be vivid about -- 3 

4 1 didn’t press him, so I have no idea. 4 

5 I hate to admonish you again. 5 

6 Yeah. 6 

I Again, just for the record -- 7 

8 Excuse me. 8 

9 Even if you know what I’m going to say, just -- you 9 

0 have to wait till I finish. 1 0 

1 A Right 1 1 

2 Q Did be ever mention - you’ve mentioned you didn’t 1 2 

3 press him, but did he ever say to you, “Boy, my memory’s 1 3 

4 unclear about ik” or something to that effect? 1 4 

5 A He - what I have testified to is what I recall 1 5 

6 about that meeting. 1 6 

7 Q And did he appear to have a vivid recollection of 1 7 

8 what had happened? 1 8 

9 A He had -- I can’t tell how vivid it was. It was 1 9 

.O bis recollection and what he told me at tbe time, and we were 2 0 

:1 dealing with other matters as well. 2 1 

:2 Q How would you describe his demeanor when he was 2 2 

.3 describing the incident with Monica Lewinsky making both a 2 3 

4 sexual advance towards him and then threatening him? 2 4 

.5 A He was upset 2 5 

Q So the President, even by telephone, has not given 
you any more detail about the Monica Lrwinsky incident than 
you received on January 21st. 

A I’ve told you everything I know. 
Q Did you have any discussions with the President 

about Monica Lewinsky before January 21. 1938, of any kind at 
all about Monica Lewinsky? 

A No. 
Q So even the fact she was an intern, a friend, 

nothing. 
A I never knew her, never met her, had no idea of her 

existence. 
Q- Before January 21, 1998, had you ever heard of 

Monica Lewinsky? 
A I read the Drudge Report a few days earlier where 

her name appeared, but that’s it. 
Q When you read the Drudge Report, what did you do? 
A Nothing. I was in Chicago. 
Q Who alerted you to it? 
A I did_ I was reading it. 
Q And did you alert anyone in the W%ite House to the 

Drudge Report? 
A No. I was at my parents’ house in Chicago for my 
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1 Q I’d like to now get away from that conversation of 
2 January 21.1998, and talk about any other conversations 
3 you’ve had with the President about Monica Lewinsky. 
4 Have you had any other face-to-face conversations 
5 with him about Monica Lewinsky? 
6 A No. 
7 Q Never. 
8 A Mm-hmm. 
9 Q I’m sorry, you have to say yes or no. 
0 A I’ve never had other conversations about material 
1 facts involving Monica Lewins& other than tbe one I’ve 
2 related. 
3 Q And when you say “material facts,” are you 
4 distinguishing that from something else? 
5 A I’m distinguishing that from anything like a pre- 
6 brief meeting where we have to deal with responses to 
7 questions coming through the press. 
8 Q So there’s been no other elaboration by the 
9 President of his relationship with Monica Lewinsky to you or 
0 in your presence? 
1 A &-reCt. 
2 Q Have you had any phone calls with the President 
3 about Monica Lewinsky? 
4 A No. 
5 Q And when I say that, I mean both before the 
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I don’t put much stock in the Drudge Report 
bemuse, among other reasons, I’m suing him for defamation, 
wbicb you may or may not be awan of, and I have a civil case 

against him. S6 I don’t believe anything he writes. 
Q So is it fair to say you simply ignored the Drudge 

Report when you saw it before January 21,1998? 
A Right I was out of Washington, I was at a family 

religious event, and I ignored it. 
Q You didn’t pick up tbe phone and &l anybody about 

it. 
A No. 
Q Not White House counsel, nobody. 
A Nobody. 
Q Okay. What about when you -- when did you return 

to Washington in relation to January 21, 1998? 
A That Sunday night, I believe. 
Q And do you recall what date the 21st was? Was that 

a Tuesday? 
A A Wednesday, I believe, 
Q Okay. 
A I believe. 
Q So when you returned to WasI&@on, did you alert 
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1 anybody or have any discussion with anyone about what you’d 
2 seen in the Drudge Report? 
3 A I don’t recall specifically. I don’t recall. It 
4 certainly made no impression on me, if I did, but I don’ 
5 recall one. 
6 Q And you’re saying that that was the very first time 
I you even heard the name, Monica Lewinsky? 
8 A Right. 

9 Q How would you describe your relationship with Betty 
0 Currie? 
1 A I would describe it as professional. 
2 Q How long have you known Ms. Currie? 
3 A I’ve known her only in the White House. 
4 Q Have you had any discussions with I3etty Currie 
5 about her relationship with Monica Lewinsky? 
6 A No. 
I Q Have you ever had any discussions with Betty Currie 
8 about Monica Lewinsky generally? 
9 A No. 
0 Q Have you had any discussions with Betty Cunie 
I about her grand jury testimony? 
2 A No. 
3 Q Based on your discussions with Ms. Cun-ie, do you 
4 feel that she’s competent at what she does? 
5 A In lxx job in the White House? 
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I Q Was there a discussion about what her testimony 
2 would be in the Paula Jones case? 
3 A No. I didn’t know she existed. 
4 Q Although -- and I’m even saying after January 21 
5 A About her testimony in the Paula Jones case? 
6 Q Right. 

7 A Was there any discussion with the President? 
8 Q Right. 
9 A No. 
0 Q And he never told YOU whether or not he had spoken 
I to her about her testimony at any point_ 
2 A No. 
3 Q Did the President ever tell you that he was trying 
4 to help Monica Lewinsky get a job? 
5 A r;io. 
6 Q Did anyone else tell you that people -- or 
7 representatives from the White House or friends of the 
8 President were trying to get Monica Lewinsky a job? 
9 A No. 
!O Q Have you ever heard that? 
!I A I’ve read it, and I’ve he& it-after w 2fst. 
!2 Q After January 2 1 st was there any discussion in your 
!3 presence about the President trying to get Monica Leknsky ; 
~4 job? 
!5 A No. 

Page 4 
1 Q Yes. 
2 A YeS. 
3 Q And what do you think of her memory? 
4 A I don’t know her well enough to make a judgment 
5 about her memory. 
6 Q Okay. Did you ever discuss with the President - 
7 and I asked you some related questions before, but not this 
8 very question. Did you ever discuss with the. President the 
3 fact that Monica Lewinsky appcazcd oa the Paula Jones witness 
1 list? 
I A No. 
I Q Did the President ever mention to you that be had 
s discussed Monica Lewinsky’s testimony with her? 
t A No, no. 
5 Q So there was absolutely no discussion about Monica 
j Lewinsky in connection with the Paula Jones casz. IS that 
1 fair to say? 
3 A Yes, that’s fair. 
? Q You’re somehow -- I feel as though you think I’ve 
I mischaracterizcd it a little bit. 
I A State it again and I’ll give you an answer. 
1 Q Was there any discussion with the President ever, 
3 or among others in your presence, about Monica Lewinsky 
+ appearing on the Paula Jones witness list? 
5 A No. 

1 Q AfterJanuary21stdidyoubearanythingaboutany 
2 associates of the President trying to help Monica L.ewkky 
3 get a job? 
4 A I certainly Tead about it in the press. 
5 Q What about discussions within the white House 
6 during either the$aily meetings or anything like that? 
7 A Idon’trecallthezebe&anysubstantive 
8 discussion at all about that. 
9 Q Okay. IwanttOswitchgearshenfOraminuttto 
D your conversation with HiIIary Rodham Clinton that yo 
I previously testified about during which she relayed to you - 

2 orshedeseribedtoyouthatshewasvuymcernedthattbe 
3 President now was getting smeaxd, if you will, for 
4 ministering to a troubled person. 
5 Is that sort of generally what the substance of 
6 your conversation with the First Lady was? 
7 A Yes, that conversation. 
8 Q And when did that conversation occur? 
9 A It would have occurred on the 21st. 
0 Q Before or after you spoke with the President? 
1 A &fOltT. 
2 Q And based on your prior testimony, is it fair tc 
3 saythattheFirstLadystatedthattheRtsidcnt--usedthe 
4 term “ministering” in comection -- 

5 A No, no. That’s my word. 

n._.___lr:_l Ta--__A:__ dY__-:___ -r-_ ,.-en9\ qnr -n-n 
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I Q Oh, okay. And do you remember what the First Lady 
2 said about the President and Monica Lewinsky? 
3 A We never discussed her in particuiar. We simply 
4 discussed generally the fact that the President is a persor 1 

5 who cares about individuals and has devoted himself to tine 
6 about people in trouble over the years, and she has known of 
7 many, many, many cases. 
8 Q I believe you testified previously that you had 
9 approximately a 30-minute discussion with the First Lady in 
o her study. Do you recall that? I 

1 A I do. I 

2 Q And during that discussion certainly you did 1 

3 discuss the issue of Monica Lewinsky and the news report, 1 

4 presumably; is that correct? 1 

5 A we discs -- Well, We -- Let me consult with my 1 

6 attorney and I’ll be right back, if you don’t mind. I 

7 Q Well, actually, is it that you don’t recall what 1 

8 the discussion was? 1 

9 A No, I do, but I want to consult with my attorney. I 

io Q Okay. For the record, it’s 3:15. Thanks. 2 
!I A Thank you. Okay. I’ll be brief. 2 
:2 (The witness was excused to confer with counsel.) 2 
13 MS. JMMERGUT: Madam Foreperson, do we have a 12 
14 quorum 2 
!5 THE FOREPERSON: Yes, we do. 2 
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1 Q NOW, back to where we were &fore you consulted 
2 with your attorney -- and I should mention, you came back in, 

3 it would have been 3:20 for the record. 
4 I was asking you about your conversation with 
5 Hillaty Rodham Clinton -- 
6 A Right. 
7 Q -- that you stated that was on the same day as you 
8 spoke to the President. 
9 Just to be. clear, what is it that Hillary Rodham 
0 Clinton told you about the relationship between Monica 
I Lewinsky and the President? 
2 A This is on the 21st of January, that conversation 
3 you’re asking about. 
4 Q The approximate 30-minute conversation that you’ve 
5 already testified about last time. 
6 A Oh, that conversation? That conversation is -- 
7 which I testified to today is -- my understanding is that we 
8 discussed the character of the President in his caring for 
9 people, and how there had been a lot of people be’s gone out 
0 of his way to help, and that he was being unfairly accused 
i and falsely accused in this .u, 
2 And that’s all the detail that we talked about. 
3 Q Okay. And that was referring to the news report on 
4 the 21st of January? 
5 A Right. 
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MS. IMhfERGuT: Any unauthorized persons present? 
THE FOREPERSON: There are IIOIK. 

Mr. Blumenthal, you’re still under oath. 
THEWITNESS: Thankyou. 
BY MS. IMMERGUT: 

Q Sir, hopefully, you won’t be - I want to go back 
to a question I forgot to ask you again before. 

ARiJ$t. 

Q WhowasthepersonattheWhiteHouseCouusel’s 
Of&z who you spoke with before we took the penultimate 
break? 

A That.wasLannyBreuer,whoisamemberoftbeWhite 
House Legal Counsel’s staff. 

Q So you reported - and, again, we- were talking 
about the threat that Monica Lewinsky had made on the 
President that you - 

A I told him my story, mm-hmm. 
Q Okay. And did you have any further discussion with 

him about -- 
A No. 
Q - anything about that? 
A No. 
Q Did you sec. whether he took notes during that 

discussion? 
A Don’t recall. 
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Q And perhaps I’m confused. when you testified on 
June 4th before this grand jury, you testified about a 
meeting with the First Lady in which she said that the 
President was just ministering to a troubled person. 

A Mm-hmm. 
Q k that the same conversation that you’re now 

referring to? 
A That’s the same - that’s the same Conversation 

that I believe. you’re asking me about. 
Q Right At this point I was eng to refer to that 

conversation. 
A Right 
Q sowe’re- 
A We’reonthesame- 
Q We’re on the same page. 
A Good. 
Q At this point you’ve only talked about one 

conversation with the Fit Lady. 
A Right. 
Q So .now “ministering” to Monica Ixwinsky was the 

word you’ve now testified -- that’s the word you imposed 
on -- how you described - 

A It’s my word. Yeah, it’s my word. 
Q Did the First Lady state. anything about what.Ms. 

J_.ewinsky’s trouble was that the President was hetping her 
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with? 
A No. 
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Q Did the First Lady state anything about whether she 
had known about the President’s helping or mrmstering, if 
you will, earlier than the news report? 

A No. 
Q Did she state anything to you, the First Lady, that 

is, about how many times the President had met with MS. 
Lewinsky? 

A No. 
Q You testified previously that the First Lady told 

you that the President had ministered dozens, if not hundreds 
of times. Do you recall that conversation that you testified 
about? 

A That hc helped a lot of people, yeah. 
Q Did she ever state to whom he had ministered or had 

helped? 
A Ordinary people, people to whom -- for whom there 

was no publicity. I know of cases myself of people who have 
been in trouble and who were -- 

1 was in the White House just -- actually, it was 
my wife’s birthday in March, and there was someone from 
Arkansas there with the President. We were in the Diplomati 
Reception Room, and they related that they had run into a 
woman from Little Rock who had kept his letters to her, and 
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1 she had been very suicidal, and regarded his letters and his 
2 care for her as having saved her life. 
3 Q What’s that person’s name? 
4 A _ He’s from Little Rock. 

5 Q Were there any other situations that you discussed 
6 withthePiiLadywbcrcthcPrcSidcntwasministeringto 
7 somebody who then made a sexual advance on him? 
8 A I know of no such thing. 
9 Q WasthereanydiscussionbetweenyouandtheFii 
o Lady involving somebody the president had ministered to wh 
I then threatened to fabricate an affair against the president? 
2 A I don’t know of any such incident. 
3 Q Did the First Lady tell you anything about the 
1 allegations of tbnzats made by Monica Lewinsky about exposing 

a0 affair? 
A No. 
Q Did the First Lady suggest to you that she had 

talked to the President about the situation with Monica 
Lewinsky? 

A No, not directly. 
Q when you say not directly, what do you mean? 
A I just assumed that she had. 
Q And did you assume that based on things that she 

said? 
25 A No, I just assumed that she speaks to him. 
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Q But it wa.sn’t -- she didn’t say anything to the 

effect -- 
A No. 
Q -- my husband said this? 
A No. there were no specifics. 

Q Did she say anything that she understood that 
Monica Lewinsky had indeed made a Sexual advance on the 
President? 

A No. 
Q Did the First Lady tell you when she fit found 

out that the President was he!& or ministering to Monica 
Lewinsky? 

A No. 
Q You previously testified that this conversation 

lasted about 30 minutes. What is it that took the 30 
minutes? 

A wc talk a long time, if 30 InitIUtZS iS a long time, 
often. 

Q Okay. Did you talk about Monica Ixwinsky during 
the cntirc 30 minutes or -- 

A I don’t recall. I’m sure wetakd-about vthet 
things. It was a very intense time leading up to the Stati 
of the Union and the -- as I said, the visit of Tony Blair, 
and we were doing a lot of work on a lot of issues. And 
she’s involved in those, and I talk to her about the issup 
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that she’s involved with. 

Q Could you describe what the First Lady’s reaction 
to the news of this allegation of an affair between her 
husband and Monica Lewinsky was in hex eonvexsation with you? 

A As I think I’ve previoUSIy testified, she was 

distressed at the ~usations. 
Q And the only thing she said about it was, he was 

ministering to a troubled person. 
A Herunderstanding-myundemtandingofwhatsbe 

was saying was that 
Q Anything else you can recall at all about what the 

First Lady told you during tbat one convwsation about the 
President ministering to Monica Lewinsky? 

A No. It was - no, that’s it 
Q Do you speak to the First Lady on a daily basis or 

5 not that much? 
1 A Almost daily. 
5 Q Did you ever mention anything to the First Lady 
a about the Drudge Report? 
1 A No. 
I Q You’ve testified that you’ve had numerous 
2 meetings - and this was back in-February of this year 
5 your fust grand jury session -- you testified that you had 
I n-ous meetings with the Fi Lady since the story broke - 
5 - 
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1 A Mm-hmm. 
2 Q -- on Januaq 21st. 
3 Have you had discussions with her since January 2 1, 
4 1998, about the Monica Lewinsky matter? 
5 A I’ve had nunz~ous discussions about the Lewinsky 

6 investigation. 

I Q Could you describe the nature of your discussions 
8 with the First Lady about that? 

9 A Let me consult my attorney and I’ll be right back. 
0 Q Okay. And I should say just to follow up -- 
1 A Sure. 
2 Q -- I am going to ask really what you discussed 
3 during those conversations, how many there were. 
4 A fight, okay. 
5 Q All right? And the time is now 3:30. 
6 A Good. 
7 (The witness was excused to confer with counsel.) 
8 MS. Ih$MERGUT Let the record reflect it iS now 
9 3:35. And do wc have a quorum? 
!O THE FOREPERSON: Yes, we do. 
!I MS. IMMERGUT: And are there any unauthorized 
!2 persons present? 
!3 THE FOREPERSON: Them are none. 
!4 And, Mr. Blumenthal, welcome back, and you are 
!S still under oath. 
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1 Monica Lzwinsky? 
2 A I’m going to consult my auomey on this one, okay? 
3 Q Okay. 
4 A And see where I can go on this. 
S Q Let me -- and you know what? Let’s -- why don’t we 
6 hold on for a minute -- 
1 A Okay. 
8 Q -- and I can move on to a different subject? 
9 A Sure, okay. 
0 Q And we can have you check and see if you could just 
1 make a note -- 
2 A All right. 
3 Q -- so I remember to go back to that. 
4 A Yeah. 
5 Q” Did you ever discuss the Paula Jones case with the 
6 First Lady? 
7 A I believe that’s a confidential discussion. 
8 Q Confidential under what privilege? 
9 A Let me d&W% with my attorney. 
!O Q Okay. And, actually, let me -- I want you to still 
!I have a seat and I’ll get to that -- 
!2 A All right. 
!3 Q -- and I’ll just skip over that area as well. 
!4 A All right. We’ll add up a whole lot of questions 

15 if you’d like. 

Page 58 
1 THE WITNESS: Thank you. 

2 BY MS. Ih%MERGuT: 
3 Q Mr. Blumenthal, when you went out to speak with 

4 your attorney we were just talking about your discussions 
5 withtheFtiLadyaboutMonicaLewin&ysincethestory 
6 broke, in addition to the one that you’ve already testifiec 
7 about. 
8 What was the substance of those discussions with 
9 respect to the Monica Lewinsky matter? 
10 A We discussed matters in the media about this 

I 1 gcueml invest&a&m and ma&r, and we have not discussed 
12 any material facts concerning Monica Izwinsky. And beyonc 
13 that, those are confidential conversations. 
14 Q Did you discuss - and when you say beyond that, 
15 they are ~0nfidential, am you referring to anything relating 
16 to the Monica Lewinsky matter? 
17 A I’m referring to any discussion involving the 
18 investigation is a confidential discussion. But we’ve never 
19 had a subsequent unve~tion about Monica Lewinsky than the 

!O one I’ve related to you. 
!l Q When you discussed matters in the media, could you 
!2 describe what the nature of your discussion was? 
!3 A We discuss what comes up that day. 
!4 Q Did you discuss the accuracy of any of the reports 
!S in the media with regard to the President’s relationship with 

Page 60 
1 Q Yes, if that’s okay with you. 

2 A Go ahead. 
3 Q And I can remind you what they are before you go 
4 out and consult 
5 A Righfgood. 
6 Q I’d like to ask you, and I think you’ve addressed 
7 this in substan=: but have you ever permnaUy met Monica 
8 I&wins&? 
9 A No. 
0 Q Okay. I think we’re ready to have you go out and 
1 c4msu.h with your attorneys. 

2 A Why don’t you nzmind me of the questions and I’U 
3 get them right. 
4 Q The questions - really I’m interested in finding 
s out about the subject matter of your discussions with the 
6 First Lady since the - story broke, and you’ve stated that 
7 some of those discussions were - or some aspects of those 
8 discussions were confidential. So I need to understand 
9 whether you’re invoking some sort of a privilege that makes 
10 them confidential. 
!I And then also whether or not you discussed tl& 
12 Paula Jones case with the First Lady. And, obviously, I’m 

~3 going to be asking you about the substance of those 
!4 discussions. 
!5 A Okay. 
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1 Q Okay? 
2 A Good. 
3 MS. IMMERGUT: And the time is 20 to 4:00. 
4 (The witness was excused to confer with counsel.) 
5 MS. IMMERGUT: Do we have a quorum? 
6 THE FOREPERSON: Yes, we do. And there are no 
7 unauthorized people in the grand jury room. 
8 Mr. Blumenthal, you are still under oath 
9 THE WITNESS: Thank you. 
0 BY MS. IMMERGUT: 

1 Q Mr. Blumenthal, we were talking about your 
2 convmations with Hilhy Rodham Clinton about the Lewinsky 

3 matter, and I understand that there are some areas that you 
4 want to assert a privilege about, and that’s fine. And I 
5 just ask you to put that on the record if I get into an area 
6 that you think is privileged. 
7 A hh-hmm. 

8 Q With respect to meetings with the First Lady since 
Y the news story broke, you’ve aheady testified about one that 
o you said occurred on the date that the news story broke. 
1 A Right. 

2 Q Then you testified that you had other conversations 
3 with the First Lady -- 
4 A Right. 

5 Q -- about Monica Lewinsky, as you’ve already 
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I testified. 
2 Are you talking about in-person conversations or 
3 telephone conversations or both? 
4 A Both. 
5 Q With respect to either telephone or in-person, what 
6 was the substance. of your conversations with the Fti Lady 
7 about Monica Lewinsky? 
8 A We have never discussed the substance of the 
9 Lewinsky affair subsequent to the discussions that I relayed 
D to you already, testified about already. 
1 And what we discussed were the political events as 
2 they arose in the media. We would discuss leaks, we would 
3 discuss tactics, we would discuss congressional reactions. 
4 Q Okay. Did you ever reiterate any convemation like 

5 theoneyouhadonJanuary21st--didyoueverre-discuas, 
6 if you wilI, the President’s claim that Monica had made a 
7 sexual advance on him that he’d rebuffed? 
8 A No, we never had a subsequent conversation. 
9 Q And, in fact, in that regard, you’ve never bad a 
D discussion with the First Lady about that at all; is that 
1 correct? 
2 A No. I have not had such a discussion. 
3 And I would like to say about the other matters, 
4 that I believe that those -- the details of those questions 
5 aren’t covered by the judge’s ruling, and I’d have to be 
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Q Okay. And, in particular, you’re talking about 
dealing with new strategy -- 

A Strategy, politics. media, public relations. 
Q Did you ever have a substantive discussion by 

telephone with the Fit Lady, either on the 21st of January, 

1998, or after, about Monica Lewinsky? 
A No, other than what I’ve testified today. 
Q So the only substantive discussion -- and I 

apologize if I’m just not getting it. The only substantive 
discussion occurred in person on January 21, 1998 

A No, that would have been a telephone discussion. 
That was as close as we came to a substantive discussion of 

Monica Lewinsky, that discussion on the phone, before I met 
with the President, that discussion in the afternoon. 

Q Okay. And I apologize, I misunderstood So the 
discussion that you had on the date that the news story 
broke -- 

A Right. 

Q -- was by telephone. 
A Yes. 

Q Did you have any substantive discussion about the 
President helping a troubled person in person with the. Pii 
Lady? 

A No. 
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Q Did you ever discuss the Paula Jones case with Mrs. 

Clinton? And specifically I’m in&rested in what the 
President’s testimony would be with regard to Monica 
Lewinsky. 

Q Mtn-lnrnn. I discussed - yes, I ha’@? disou.s.sed the 
Paula Jones case w@ the Fust Lady, and what I’ve discus& 
with her -- and I~v~nevez discussed with her the President’s 
testimony in that case. 

what I have discussed with her are the politics, 
the media reactions, the role of the right wing in 
propagating this issue, and public relations. 

I’ve also discussed with her bow she IearIxXl abou1 
the case. She told me that when she first beard about it, 
shehadnomemoty Xfha&XrofPaulti~andsheaslud 
the. P&dent if he rememberedwhoshewas,andbesaidhe 
couldn’t, and neither of them had any i&a or tecolhztion of 
who she was. And she conveyed that to me. 

Q Okay. And back again just to Monica Lewinsky’s 
role in the Paula Jones case as being called as a witness, 
any discussion with the First Lady about that? 

A No. 
Q Either by telephone or in person. 
A No. 
Q If I could just have a moment. 
A Sure. 
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1 Q I am done with my questions, but I’d like to give 
2 the grand jury an opportunity to speak to me about any 
3 questions they wish me to ask. So if you wouldn’t rninc 
4 stcnnine out for iust a minute -- TT-..p --~ --. ,-- 
S A I’d be happy to. 
6 Q -- and I’ll come get you as soon as we’re done. 
7 A Sure. Good. Thank you. 
8 (Witness excused. Witness recalled.) 
9 MS. IMMERGUT: On the record, and it is now 4: 15 
II and we were just taking a break to get some quesrions from 
I the grand jury. Do we have a quomm, Madam Foreperson? 
2 THE FOREPERSON: Yes, we do. 
3 MS. IMhERGm Any Unauthorized persms pn?Smt? 

4 THE FOREPERSON: There are none. 
5 Mr. Blumenthal, you are still under oath. 
6 THE WlTNESS: Thank you. 

I BY MS. IMMERGUI: 
8 Q And, Mr. Blumenthal, I want to pose you some grand 
9 juror question. 
0 A SUIT. 

1 Q First, has anyone else informed you that the 
2 President has told them the same version, really, that he 
3 told you about Monica making a sexual advance which he 
4 rebuffed? 

‘lhmiay, June 25, 1998 
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1 But we’ve never discussed this with the President 
2 and the First Lady, to my knowledge. 
3 Q Okay. 
4 A I certainly have not. 
5 Q Okay. And I believe that’s it for our questions. 
6 but -- oh, I’m sorry, is there a -- Mr. Binhak has a 
7 question. 
8 BY MR. Bl?-JHAK: 
9 Q Mr. Blumenthal, you just said that you didn’t knou 
0 why the. President would confide this matter in you, correct? 
1 A Right. 
2 Q Does the President normally confide personal 
3 matters in you, confide in you regarding personal matters? 
4 A The President often asks me my opinion about many 
5 things. He asks me -- I don’t think the&s ever been a 
6 situation like this, but he did choose to tell me this. I 
7 don’t ultimately know why. He’s the only one who can answer 
8 that. 
9 71~ J--- ~~ ~~ .A-- ..I- ne noes consui~ vmn me about very important 
0 decisions that be makes, and la.9 week he consulted with me 
I about who he should appoint as the new ambassador to the 
2 United Nations. And we - alone in the Oval Office, and he 

3 asked my opinion. 
4 He often doesn’t offer his own opinion. He wants a 
5 very frank view from me. So this is -- this is not unusual 5 A Nobody’s told me a story at all, and I have no 
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1 knowledge whatsoever from anybody of the President telling 
2 them about -- 
3 Q About that scene? 
4 A -about - not only that scene, but anything to do 
5 with his relationships with her. 
6 Q Okay. Do you have any idea why he. confided that in 
7 YO>J? 

a A No, I don’t, ultimately. 
9 Q Okay. Th? next question is, at the. time that this 
o stay broke in January of 1998, them - other news stories 
I that came out about sexual addiction during that time period. 
2 Am you familiar with at least hearing about some of t&e 
3 news stories? 
4 A I’m familiar with them. 
5 Q Did you prepare the President and/or Fii Lady for 
6 responding to any questions that might arise because of the 
7 nature of the Lewinsky case. about sexual addiction? 
8 A No, uh-uh. We never -- even in any sort of -- we 
9 never expected the press to ask a question like that, and so 
0 we’ve never prepared the President for a question like that. 
1 I guess we would regard it as outrageous. 
2 And we understand that, you know, there’s a lot o 
3 innuendo and gossip and talk, and there’s a lot of 
4 speculation, and there are people on TV saying whatever they 
5 want to say. 
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I for him to -- on matters of state to ask my opinion. 
2 Q Do you consider this a matter of state? 
3 A No. 
4 Q Okay. So then my question is, dces he confide in 
5 you - the question that you just responded to, or the 
6 situationyoujustrespondedtotbegraadjury,Iassrrme,wbo 
7 tn nick tn h.- fl..=%dm.r~~nr tn the Ikit. Nrh-mr vm, wmld Y r-v.. Y - - -“-“. .., -- --- ..---.-..# ,-- ..--- 

8 consider that to be a matter of state, correct, sir? 
9 A fight.yeS. 
0 Q All right Now, you said this is not a matter of 
1 state. this Monica Lewinsky story that he told you. Does be 
2 normalIy confide in you on mattes that am not matters of 
3 state, that are personal matters to him? 
4 A I don’t think there’s been anything Iike this 
5 before, and I can’t ultimately answer why he talked to me 
6 about it. 
7 Q Sir, that’s not my question. I asked you if he 
8 ever confides in you on personal matters that are not matters 
9 of state. 
0 A I don’t think he often confides in -- I mean, I 
1 think he &ill occasionally make remarks that are private 
2 remarks to me about how he fe+about things, and he’s done 
3 that often. But -- and to the extent that those - I would 
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3 would regard all of those as confidences. 
4 So he has confided in me about personal matters. 
5 MS. IMMERGUT: Anything else? 
6 MR. BJNEAK: Not from me. 
I THE FOREPERSON: Well, I just have a statement for 
8 you. 
9 TEE WlTNESS: Yes. 

0 THE FOREPERSON: The grand jurors, a few minutes 
I ago while you were out consulting with your attorney, asked 
2 to deliberate for a few moments, without the attorney or the 
3 court reporter, because we had some serious concerns. 
4 The work that we are doing here is very serious, 
5 atid the iiCgi;itji to Oii -Work aS Ep~SStSiveS Of p%pie of 
6 the United States of America is very important to us. 
7 We are very concerned about the fact that during 
8 your last visit that an inaccurate representation of the 
9 events that happened were retold on the steps of the 
3 mutthouse. 
1 We would hope that you will understand the 
2 seriousness of our work and not in any way use. it for any 
3 purpose other than the purpose that is intended, and that you 
4 would really represent us the way that events happer4 in 
5 this room. 

Page 7C 
1 TEE WITNESS: I appreciate your statement. 
2 TEE FOREPERSON: Thank you. 

3 M&-~RGm Okav. Anvthineeke? ,- --a--m ----- 
1 (No response.) 
5 MS. IhiMERGUT: Thank you very much, sir. 
6 THE WITNESS: Thank you. 
7 MS. IMMERGUT: And you are excused, and although 
B I’d like to say you will never need to come back obviously, 
3 Ican’tguaranteethat- 
3 THEwITNEss: Right. 
I MS. IMhERGuT: - should something come up. But at 
2 this point we have finished the session of grand jury with 
3 you. 

1 THE WITNESS: Good. ‘hmkyou very much. Good 
5 lucktoyouall. 
5 TEE FOREPERSON: Thank you very much 
1 (The witness was excused.) 
3 ,..m--- ~~~~~ .I 1 -0 - ~.. .L- --,-f ~~ -C.L- \ wnereupon, at ~:LP, p.m., me takmg or me 
3 testimony in the p-cc of a full quorum of the Grand Jury 
3 was concluded.) 
I * * * * * 
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